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       Protokół nr 26/2009 

Z XXVI sesji Rady Gminy Miasteczko Kraje ńskie 

w dniu 30 marca 2009r. 

XXVI sesja Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie rozpoczęła się o godz.11.00 w 

sali Domu Kultury w Miasteczku Krajeńskim. Przewodnicząca Rady D. Pawlak 

otworzyła posiedzenie i powitała wszystkich zebranych. W sesji wzięło udział 14 

radnych, (radny Rozental jest nieobecny),co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji - listy obecności radnych oraz gości w załączeniu. 

Porządek obrad:  

1. Sprawy regulaminowe, otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 

2.Przyjęcie protokołu z obrad XXV sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie w dniu 
25.02. 2009. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2009. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania dla nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i przedszkolach dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Miasteczko krajeńskie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia wiceprzewodniczącego Rady do 
podpisywania delegacji w celu odbycia podróży służbowej przez Przewodniczącego 
Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia preferencyjnego kredytu inwestycyjnego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na 
realizację przedsięwzięcia nt. „ Ochrona wód zlewni rzeki Noteć – Aglomeracja 
Miasteczko Krajeńskie”. 

11. Sprawozdanie komisji budżetu, finansów i inicjatyw gospodarczych z działalności 
za rok 2008. 



 

2 

 

12. Odpowiedzi na interpelacje zgłaszane przez radnych i sołtysów. 

13. Sprawy różne, wolne wnioski. 

14. Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 

15. Zakończenie. 

Ad. 1.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy : otwieram XXVI sesję Rady Gminy Miasteczko 
Krajeńskie, witam serdecznie wszystkich zgromadzonych, szczególnie gorąco witam 
gości, może tak jak zwykle wg listy obecności: pana Karola Jagodzińskiego, panią 
sołtys Ewę Banasik, pana sołtysa Stanisława Baszczuk, pana Jana Dziubę, panią 
Siebyłę Annę, pana Andrzeja Lewandowskiego, pana Ilnickiego Waldemara, panią 
dyrektor Zespołu Szkół – Marzannę Boć – Ochyra, panią Stachowską – widziałam ją 
ale na razie nie ma, panią dyrektor biblioteki w Miasteczku Krajeńskim – panią 
Bernadetę Kulińską, panią Skarbnik Gminy – Eugenie Jendrzejek, panią Sekretarz – 
Mirosławę Górę, panią sołtys – Maćkowiak Jadwigę, panią kierownik GOPS-u - Annę 
Betańską, w imieniu pana Starosty witam serdecznie Sekretarza Powiatu – pana 
Szutkowskiego. Witam serdecznie pana kierownika policji w Białośliwiu – pana 
Taterę Jarosława a także naszego nowego dzielnicowego, pana Piotra Pilarczyka, 
więcej gości nie widzę, jeżeli ktoś się nie wpisał to bardzo proszę, witam także 
zebranych na dzisiejszej sesji radnych, panie i panów radnych. Lista obecności 
radnych na dzisiejszej sesji na 15, 14 podpisało swoją obecność w związku z tym jest 
quorum ,będziemy mogli podejmować uchwały.  

W sprawie porządku obrad głos zabrali: Przewodnicząca Rady D. Pawlak i Wójt 

Gminy K. Jagodziński. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  czy są jakieś inne propozycje do porządku obrad? 
Ja ze swojej strony proponowałabym tuż po przyjęciu protokołu z obrad wprowadzić 
punkt dotyczący informacji policji w Białośliwiu, z uwagi na to, że Panowie prosili o to 
aby to poszło sprawnie bo mają inne zadania. Ponadto po sprawozdaniu Komisji 
Budżetu, Finansów i inicjatyw Gospodarczych z działalności za rok 2008 wprowadzić, 
bo przyszło to w międzyczasie już jak materiały wyszły, sprawozdanie z realizacji 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Alkoholizmowi i Narkomanii oraz 
sprawozdanie z realizacji działań GOPS- u. I na końcu, to może już w sprawach 
różnych - stanowisko radnych w temacie pisma z komendy policji do Pana Wójta, to 
byłoby tyle z mojej strony. Czy Pan Wójt też ma jakieś propozycje? Bardzo proszę. 

Wójt:  tak, proponuję wprowadzić do porządku obrad pod debatę 3 projekty uchwał, 
niedostarczone wcześniej radnym z takiego powodu, że merytorycznie, niezależnie 
od nas sprawy wpłynęły po zawiadomieniu radnych. W związku z tym proponuję by w 
punkcie 11 wprowadzić projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
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udziałów w spółce „Noteć” której to nasza Gmina jest wspólnikiem i udziałowcem. W 
punkcie 12 projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu odnowy Brzostowa. W punkcie 
13 projekt uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia funkcji przedstawiciela 
w radzie, w Lokalnej Grupie Działania „ Krajna nad Notecią” Pani Izabeli Saturskiej. 
Uzasadnienia do poszczególnych uchwał prezentował będę przed rozpoczęciem 
debaty nad tymi dokumentami.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy: dziękuję bardzo, czy jeszcze są jakieś inne 
propozycje. Nie widzę, w związku z tym spróbujemy ustalić teraz jak ten nasz 
porządek będzie wyglądał. A więc punkt 1 zostaje w swoim miejscu, punkt 2, w 3 
proponowałam wprowadzenie informacji pana kierownika policji, w 4 byłyby 
interpelacje, 5 – informacja, 6- informacja Wójta, 7 byłoby podjęcie uchwały w 
sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2009, 8- podjęcie uchwały w sprawie 
regulaminu wynagradzania dla nauczycieli, 9 – byłoby podjęcie uchwały w sprawie 
wyznaczenia wiceprzewodniczącego Rady do podpisywania delegacji, 10 – byłoby 
podjęcie uchwały w sprawie preferencyjnego kredytu inwestycyjnego, 11- podjęcie 
uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej, 12- byłaby uchwała 
dotycząca zbycia udziału, który to był mówiłam? 13- byłaby uchwała związana z 
odnową wsi, tak? a 14 byłby lider i teraz weszlibyśmy w sferę sprawozdań. To byłby 
15- sprawozdanie komisji budżetu i finansów, potem byłoby sprawozdanie z realizacji 
gminnego programu przeciwdziałania alkoholizmowi, potem byłby 17- GOPS, tak? i 
18 byłoby stanowisko rady w temacie pisma złożonego do Pana Wójta. 19- byłyby 
odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów, 20- sprawy różne, 
21- ustalenie terminu, 22- zakończenie sesji, tak to by wyglądało. 

W związku ze zgłoszonymi wnioskami Rada zdecydowała wprowadzić do porządku 

obrad następujące projekty uchwał: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia udziałów. 

2. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/62/2007 z dnia 21 

listopada 2007 roku w sprawie przystąpienia Gminy Miasteczko Krajeńskie do 

Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Krajna Nad Notecią”. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości 

Brzostowo na lata 2009-2015”. 

 

Głosowanie  za porządkiem obrad po zmianach:14 głosów „za”, na 14 obecnych 
radnych. 

W związku z powyższym po otwarciu sesji, przedstawieniu porządku obrad oraz 
zatwierdzeniu  jego zmian, ustalono porządek sesji, który po zmianach będzie 
obejmował: 
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Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie sesji, 

- stwierdzenie quorum, 

- informacja nt. porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXV sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie w 
dniu 25 lutego 2009 r. 

3. Informacja Kierownika Posterunku Policji w Białośliwiu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2009. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania dla nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których organem prowadzącym 
jest Gmina Miasteczko Krajeńskie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenie Wiceprzewodniczącego Rady do 
podpisywania delegacji w celu odbycia podróży służbowej przez 
Przewodniczącego Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia preferencyjnego  kredytu 
inwestycyjnego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Poznaniu na realizację przedsięwzięcia pn. „Ochrona wód zlewni rzeki Noteć - 
aglomeracja Miasteczko Krajeńskie.” 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia udziałów. 

13. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/62/2007 z dnia 21 

listopada 2007 roku w sprawie przystąpienia Gminy Miasteczko Krajeńskie do 

Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Krajna Nad Notecią”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości 

Brzostowo na lata 2009-2015”. 

15. Sprawozdanie Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw Gospodarczych z 
działalności za rok 2008. 

16. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Alkoholizmowi i Narkomanii. 
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17. Informacja Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Miasteczku 
Krajeński dot. dożywiania dzieci w szkole w latach 2007 i 2008. 

18. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. 
19. Sprawy różne, wolne wnioski. 
20. Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 
21. Zakończenie 

 

Ad. 2.  Dziękuję bardzo przechodzimy do następnego punktu, a więc przyjęcie 
protokołu z XXV sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie w dniu 25. 02. 2009, 
bardzo proszę. 

Maria Świadek:  z protokołem się zapoznałam i proszę o przyjęcie bez czytania i 
odnośnie tego mam pytanie: czy protokół musi być scenopisem, musi być taki długi, 
obszerny. 

Przewodnicz ąca rady Gminy:  z tego co wynika ze szkoleń to tak. 

Maria Świadek:  tak? dobrze, dziękuję. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : kto z pań, panów radnych jest za przyjęciem 
wniosku pani przewodniczącej? Na 14 obecnych 14 „za” przyjęciem protokołu, 
dziękuję bardzo,  

Ad.3.  Przechodzimy do punktu, oddaje głos panu komendantowi, czy kierownikowi, 
jak tam kto woli w jakiej nomenklaturze. 

Tatera : fakt, że miałem być dzisiaj u lekarza, jednakże wiedziałem, że jest sesja u 
was to, no. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  miło nam. 

Tatera:  nie dalej jak miesiąc temu byłem u Państwa na ostatniej sesji, 
zaproponowałem, wyraziłem zgodę i chęć na to, że dzisiaj… z waszym nowym 
dzielnicowym ale zanim to zrobię, przedstawię go najpierw może w skrócie do tego 
co ostatnio na sesji jeden z radnych poprosił o wzmożenie ilości służb, w rejonach 
boiska nieraz widywaliście młodzież. W miarę możliwości realizujemy to jednak ze 
względu na braki kadrowe z uwagi że jest, spora część, grypa panuje, jest na 
chorobowym, praktycznie 3… nie zawsze jesteśmy w stanie to realizować, jednakże 
poprosiłem już naszą jednostkę nadrzędną czyli policjantów z komisariatu policji w 
Wyrzysku, chodzi konkretnie o …, nie wiem czy był widziany ostatnio tu, znaczy 
zapewniali mnie że właśnie w grafiku mają Miasteczko, samo Miasteczko jak i Gminę 
Miasteczko, w swoim grafiku także będą na pewno was odwiedzać. Może nie zawsze 
będą zadowoleni wszyscy z tego ale tak ma być. Jak na każdym terenie, nawet jadąc 
dzisiaj na sesję  musieliśmy zatrzymać się w Brzostowie, mamy problem…chodzą 
dwa psy, idą ludzie, zatrzymujemy się……albo nie chcą mówić, później są takie 
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sytuacje, że się zarzuca nam że nic nie robimy, no wielokrotnie trudno jest…niby 
wyraża chęć współpracy z nami w tym temacie a póżniej okazuje się że każdy 
wychodzi z założenia że nie będę się wtrącał, ja nie wiem. To tak nie powinno być, 
ale będziemy dalej z tym zjawiskiem walczyć. …. W przeciągu jednego miesiąca nie 
było poważniejszych zdarzeń na terenie Gminy Miasteczko Krajeńskie, były takie 
sporadyczne, drobne sprawy, są interwencje na waszym terenie na które z powodu 
braków paliwowych, jednakże jedziemy bo to jest nasz obowiązek……i realizujemy. 
Jeżeli chodzi teraz o samego, waszego dzielnicowego, jest to kolego Piotr Pilarczyk 
w służbie od 4 lat. Od 1-2 marca zostały mu powierzone obowiązki dzielnicowego 
Gminy Miasteczko Krajeńskie na okres pół roku. Później będzie ocena, analiza itd. 
Na pewno będą też brane pod uwagę opinie, sondaże… czy są może jakieś 
pytania… 

Przewodnicz ąca rady Gminy:  w jaki dzień pan będzie na terenie Miasteczka bo z 
tego co wiem, do tej pory w GOPS- ie byłym, jakiś dzień czy zostaje to tak jak było 
czy zmiana? 

Tatera:  będzie tak jak do tej pory, jednakże z uwagi na braki kadrowe, na pewno by 
się chciało więcej i częściej żeby tu byli policjanci bo nawet chodzi o samo 
wykonywanie czynności procesowych m.in. o przesłuchiwanie, na pewno tu by było 
łatwiej i sprawniej zorganizować w ten sposób, że policjant nie tylko…. Do waszej 
miejscowości, żeby była ta czynność jednakże są sytuacje, że no nie można tego 
zrobić. Bo się planuje służbę już nieraz parę tygodni czy dni w przód i różnie to w 
życiu bywa, także jesteśmy zmuszeni nieraz wzywać do Białośliwia. Będziemy dążyć 
do tego żeby tak jak kiedyś było, bo było parę lat temu jak pamiętam, że w tym 
punkcie dzielnicowego, tam teraz mieści się, koło ośrodka zdrowia, no żeby było 
częściej odwiedzane przez policjanta w miarę możliwości, na chwilę obecną jest tak 
jak jest, są braki kadrowe z uwagi na chorobę…. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  obecnie nie będzie na razie tak? 

Tatera:   na razie nie. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  a czy jakiś kontakt telefoniczny ewentualnie? 
Bezpośredni z panem jest możliwy czy tylko przez posterunek? 

Pilarczyk:  ja myślę ze zrobimy to tak, że jeśli tutaj dzielnicowy będzie miał 
przyjechać do Miasteczka w jakiejś pilnej sprawie, akurat konkretnie dzielnicowy to 
proszę dzwonić do posterunku i w możliwie najkrótszym, najszybszym terminie do 
ewentualnej osoby która zawiadamiała, zgłaszała… i postaram się zrobić wszystko, 
żeby jakiś problem rozwikłać. Pracuję na terenie Białośliwia i Miasteczka od lat 3, 
wcześniej pracowałem głównie w patrolu interwencyjnym, problemy Gminy niejako są 
mi znane z uwagi na to że bardzo często zastępowałem dzielnicowego w jego 
pracach i obowiązkach z uwagi na to, że właśnie są braki kadrowe gdy ktoś 
zachoruje i no tak to wygląda jak wygląda. Z niektórymi osobami znam się że tak 
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powiem, lepiej , z niektórymi gorzej. Niektórych nie znam powiem szczerze, mam 
nadzieję że dotrę do wszystkich i postaram się ze wszystkimi porozmawiać i na 
bieżąco problemy, które dotyczą Gminy rozwiązywać. Jeśli będzie taka potrzeba 
proszę dzwonić na posterunek, kontaktować się z kierownikiem a on mi na pewno 
wszystko przekaże i bezpośrednio będziemy załatwiać sprawę. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  dziękuję bardzo, czy są jeszcze jakieś pytania do 
pana, do panów? Nie widzę, w związku z tym serdecznie panom dziękujemy i jeżeli 
jeszcze macie ochotę bardzo proszę, jeżeli gonią obowiązki to dziękuję jeszcze raz.  

Ad.4. Przechodzimy proszę państwa do kolejnego punktu – interpelacje i zapytania 
radnych. Bardzo proszę kto z pań i panów radnych chce tutaj zabrać głos w ramach 
interpelacji? Nie widzę a więc zamykam ten punkt. Pomniejszając, że wszystko co 
było zostało uregulowane na komisjach i we wnioskach.  

Ad. 5.  Przechodzimy dalej do punktu kolejnego, a więc informacja przewodniczącego 
Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym a więc od 
ostatniej sesji. Proszę Państwa w tym okresie uczestniczyłam, konkretnie 17 marca 
w walnym zebraniu Gmin i Powiatów Nadnoteckich, myślę że Pan Wójt tutaj te 
rzeczy, bo uczestniczył razem ze mną, w swoim czasie przekaże. Ponadto 
przyjmowałam petentów, czyli pełniłam dyżury w środy, uczestniczyłam także w 
trzech komisjach przed obecną sesją.  

Ad. 6.  To tyle, przechodzimy do punktu piątego – informacja Wójta Gminy 
działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym, bardzo proszę Pana Wójta. 

Wójt:  dziękuję, Wysoka Rado !w minionym okresie wydałem cztery zarządzenia i tak, 
nr 14- w sprawie powołania komisji odbioru robót budowlanych na budynku 
użyteczności publicznej w Miasteczku Krajeńskim, Kościuszki 38 tj. potocznie zwany 
ośrodek zdrowia, siedziba GOPS. Nr 15- w sprawie przedstawienia sprawozdania 
rocznego, zweryfikowania budżetu Gminy Miasteczko Krajeńskie oraz wykonanie 
planu finansowego instytucji kultury za 2008 rok. Nr 16 -w sprawie szczególnego 
sposobu przeprowadzania służby przygotowawczej i organizowania egzaminu 
kończącego tą służbę, obowiązek regulacji w tym zakresie wynikał z nowej ustawy o 
pracownikach samorządowych. Nr 17 -w sprawie regulaminu naboru na wolne 
stanowisko urzędnicze w Urzędzie Gminy Miasteczko Krajeńskie, dotyczy 
pracownika, zmiany regulaminu. W dzień po ostatniej sesji uczestniczyłem w 
naradzie w sprawie perspektyw organizacji gospodarki odpadami, narada ta 
odbywała się na zaproszenie prezydenta Piły, która to gmina jest współwłaścicielem, 
znaczącym współwłaścicielem zakładu gospodarki odpadami, czy składowania 
odpadów w Kłodzie. Narada miała na celu zainspirowanie jak gdyby nowego 
podejścia do zagadnienia przede wszystkim miała ona charakter uświadomienia 
niektórym wójtom, burmistrzom iż bez wspólnego działania gmin w sprawie problemu 
gospodarki odpadami żadna z gmin nie rozwiąże go samodzielnie. Aktualny stan 
prawny czyni jedyną odpowiedzialną jednostką za odpady w sensie nadzoru 
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samorządowego i organizacji sprawy na gminach. Na obecną chwilę są mimo to, że 
pozornie gospodarka odpadami funkcjonuje sprawnie, są poważne zagrożenia jako 
że gmina poza wydawaniem decyzji w sprawie dopuszczenia do funkcjonowania 
jednostki oferujących swoje usługi w zasadzie nie ma większego wpływu na przebieg 
tej gospodarki, przede wszystkim nie do końca ma wpływ na kształt, cel i system 
organizacyjny dlatego zarówno na tej naradzie jak również na walnym zebraniu 
przedstawicieli Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Nadnoteckich uważam tą 
organizację jednostek samorządu terytorialnego jako dobry, przygotowany podmiot, 
który w imieniu gmin zrzeszonych a także niezrzeszonych w sensie zaproszenia do 
udziału mógł poprowadzić przygotowania organizacyjne do rozwiązania tego 
problemu. Nieporozumienia w gminach zasadzają się w tym, iż niektóre gminy nie 
chcą uznać iż faktem się stało że jest przyjęty krajowy plan gospodarki odpadami, 
zostały wyznaczone w krajowym planie miejsca czy obszary, które powinny się 
organizować w sprawie odpadów jak również obowiązuje już wielkopolski program 
gospodarki odpadami i ten program wskazał lokalizację zakładu zbierania odpadów. 
W naszym obszarze, trzech powiatów: pilskiego, trzciankowsko - czarnkowskiego i 
złotowskiego, dwa pozostałe powiaty jak gdyby widzą własną drogę, chociaż 
Trzcianka już ostatnio, gminy raczej nie podnoszą tego problemu. Natomiast Złotów 
nadal widzi własne składowisko, co w obecnym stanie prawnym jest niemożliwe, a za 
tym inne gminy pokładają nadzieję w Złotowie. Sadzę, że ostatnia narada przybliżyła 
jakoby realia w których przychodzi nam funkcjonować i jest to kolejna cegiełka, 
niestety jest to temat który trzeba urabiać, trwa to już bardzo długi czas, trzeba go 
urabiać po to żeby dojść do jednomyślności w sprawie. Jesteśmy zbyt mocno 
uzależnieni od jednego podmiotu, wprawdzie on wykonuje w naszym imieniu zadania 
ale jakieś niepowodzenie ekonomiczne czy jakieś zdarzenie po prostu może 
spowodować, że nasi mieszkańcy nie będą mieli gdzie odstawiać odpadów 
komunalnych przede wszystkim. Na takie okoliczności musimy być przygotowani 
gdyż dzisiaj do swego rodzaju przewidywania wrócę w swoim wystąpieniu. 
Uczestniczyłem 11 marca w zjeździe sprawozdawczym Stowarzyszenia Gmin i 
Powiatów Wielkopolskich w Poznaniu, zjazd ten miał charakter typowo 
sprawozdawczy, przyjmowano sprawozdanie z działalności merytorycznej, 
finansowej; natomiast niebawem odbędzie się zjazd programowy. Po zjeździe 
programowym rozwinę co udało się Stowarzyszeniu w minionym roku osiągnąć. 12 
marca uczestniczyłem w spotkaniu z projektantami, z firmą która projektuje dla nas 
kanalizację, sieci kanalizacyjne. W tym spotkaniu uczestniczył również Dyrektor 
Powiatowego Zarządu Dróg z Piły. Przy tej okazji chciałem się zwrócić do radnych, 
do sołtysów, będę to robił przy każdej okazji, by stwarzać pozytywną atmosferę w 
jakiej projektanci będą funkcjonowali w terenie. W tej chwili jesteśmy na etapie 
procedowania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach inwestycji. 10-15 kwietnia 
w okolicach świąt, Wielki Tydzień, nie za bardzo, będę występował do sołtysów o 
zebrania wiejskie, po to żeby dać szansę projektantom wystąpienia dla mieszkańców 
z informacjami już uszczegółowionymi. Proszę o pozytywną atmosferę w sprawie, o 
mediację, o przekonywanie. Proszę Państwa mamy bardzo mało czasu, 
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wyznaczyliśmy firmom projektowym zarówno dla oczyszczalni jak i kanalizacji bardzo 
krótkie terminy jak na obecny stan prawny procedur inwestycyjnych, ale dlaczego tak 
się dzieje Państwo już wiedzą, niemniej od atmosfery właśnie będzie dużo zależało 
na ile tym firmom powiedzie się dotrzymanie terminów. Jesteśmy żywotnie 
zainteresowani nie tylko dlatego, że mamy termin kary nałożonej na Gminę i 
zawieszenia kary, natomiast ważną sprawą jest również sprawa euro. Chcielibyśmy 
przyspieszać jak to jest możliwe działanie inwestycyjne widząc w perspektywie 
dwóch, trzech lat że wskaźniki dla kursu euro czy będziemy w strefie czy nie będą 
dla nas niekorzystne. Walka idzie o bardzo duże kwoty inwestycyjne, każdy miesiąc 
może mieć znaczenie. Inwestycja jest rozłożona na lata i jeżeli uda się przyspieszyć 
będzie to wielki sukces. 17 marca z Panią Przewodniczącą jako przedstawiciele 
naszej Gminy uczestniczyliśmy w walnym zebraniu Stowarzyszenia Gmin i Powiatów 
Nadnoteckich. Było to pierwsze walne zebranie po podpisaniu pre- umów w sprawie 
celu zasadniczego jaki stowarzyszenie sobie postawiło tzn. realizację programu 
„Ochrona wód zlewni rzeki Noteć” ale nie to było głównym tematem, pewnie Was 
zaskoczyło bo myślałem że będziemy się cieszyć z tego, ale Zarząd przeszedł do 
porządku dziennego, przyjmował podstawowe dokumenty, sprawozdanie finansowe, 
sprawozdanie merytoryczne. Z naszej strony zaproponowałem właśnie rozwinięcie 
prac nad gospodarką odpadami, nad problemami gospodarki odpadami. Przy tym 
apelowałem do Stowarzyszenia by włączyło się w analizę prawną i wsparło 
inicjatywy, które kieruje m.in. do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolskich tj. 
uregulowania w nowy sposób, adekwatny do stanów prawnych zawartych w innych 
ustawach, a dotyczy naszej współpracy albo braku współpracy z energetyką w 
sprawie utrzymania sieci energetycznych jak i oświetleń za które odpowiada z mocy 
ustawy gmina. Nie mamy po prostu partnera w tych sprawach, już nie raz odnosiłem 
się do kwestii m.in. jesienią ubiegłego roku. Ja myślę, że; apeluję też do Państwa, do 
społeczeństwa tej gminy, kiedy będą odbywały się spotkania w kampanii wyborczej 
do parlamentu również naszych polityków przywoływać do podnoszenia problemów 
na forum parlamentu krajowego że gminom dzieje się krzywda, a szczególnie w 
małych gminach. Sukcesywnie schodzą zadania i proszę Państwa w codziennej 
praktyce mam do czynienia z próbami przerzucenia kosztów działań na styku ze 
społeczeństwem na rzecz gminy. Niekiedy chodzi o małe kwoty innymi razy o wielkie 
kwoty, ale to jest tak zjawisko powszechne, że gminy są tak bogate, że one wszystko 
mogą. Natomiast gdyby były prawidłowe regulacje prawne i mechanizmy które 
pozwoliłyby gminie egzekwować pewne obowiązki w stosunku do innych instytucji 
działających na terenie gminy, byłaby sprawa klarowniejsza. Chociażby 
porównywanie na ile gmina ma wpływ na gospodarkę odpadami – ma przypisane jej 
ustawowe działanie i to właśnie wójt, burmistrz decyduje w jaki sposób firma będzie 
realizowała tą gospodarkę na terenie gminy, natomiast w zakresie energetyki nie 
mamy absolutnie żadnego wpływu. Jesteśmy proszącym kontrahentem. 18 marca 
uczestniczyłem w walnym zebraniu przedstawicieli Gminnej Spółki Wodnej, chcę 
powiedzieć, że następuje widoczna poprawa w funkcjonowaniu spółki. Ze strony 
gminy zaproponowałem udział finansowy w tych działaniach, które będę miały wpływ 
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na bezpośrednią poprawę warunków dla mieszkańców m.in. padł wniosek spójny z 
wnioskami zgłaszanymi na tej sali, poprawę dojazdu do łąk nadnoteckich. Spółka 
planuje roboty melioracyjne m.in. przy drogach, tych głównych drogach. Pierwsza tj. 
o ile wiem, uchwalono Wolsko koło pani Skarweckiej i tam deklarowałem, że 
przeprowadzimy rozmowy, ustalimy ewentualne wsparcie, bo żywotnym interesem 
jest by te rowy melioracyjne przy drogach były drożne. Także myślę, że współpraca 
ze Spółką będzie układała się dobrze dla pożytku, nie tylko członków Spółki, bo to 
nie tak jest, że tylko zamyka się w granicach członków Spółki. Uczestniczyłem 
również w jednym zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Miasteczku Krajeńskim, odnoszę bardzo pozytywną atmosferę twórczą, padł wniosek 
o kontynuacji działalności Centrum Edukacji Internetowej na co jest szansa 
dodatkowych środków ze strony funduszy unijnych. Zadeklarowałem współpracę, 
jeżeli centrum to miałoby służyć dzieciom i młodzieży z naszej społeczności. To co 
dotychczas było prowadzone było tylko jakoby na start, jeżeli zostało centrum 
wyposażone w drogi sprzęt należałoby działalność tą kontynuować. Chcę 
poinformować, że zostały już ustalone siedziby lokali wyborczych do 
przeprowadzenia wyborów do parlamentu europejskiego. W Miasteczku Kraj.- Dom 
Kultury, w Brzostowie- Zespół Szkół Gospodarki Żywnościowej, w Grabównie mała 
zmiana- w Przedszkolu czyli czerwona szkoła. 20, nieistotna tu data w każdym bądź 
razie chcę poinformować, że przyjęto ustalenia w sprawie wyłączenia ze struktur 
księgowości Urzędu Gminy księgowość dla GOPS, Domu Kultury i Gminnej Biblioteki 
Publicznej o uzasadnienie będę prosił w kilku słowach panią Skarbnik. 25 
uczestniczyłem w konferencji na temat aktywizacji  gospodarczej regionu pilskiego, to 
posiedzenie odbywało się w Polamie w Pile albo w Philipsie w Pile, o tyle tym razem 
cenna konferencja, że udzielono kilku informacji, nakreślono strategię dla społeczno 
– gospodarczych organizacji działających w regionie na rzecz rozwoju, przede 
wszystkim stwarzania rozwoju gospodarczego, ale stwarzania warunków dla 
aktywniejszego zafunkcjonowania podmiotów które zakładają firmy jako samo 
zatrudnienie bądź podmiotów jedno, dwu- osobowych, które prowadzą głównie 
działalność usługową. Myślę, że zrodził się taki dobry pomysł by ściągać fachowców 
na takie dyżury otwarte czy i w sprawach możliwości finansowania unijnego albo 
wsparcia organizacyjnego, byśmy przynajmniej raz, dwa razy w miesiącu zgłosili 
osoby, które mają coś na ten temat do powiedzenia, funkcjonują różnego rodzaju 
agencje finansowane oczywiście z funduszy unijnych i przez państwo by posłużyli 
nam doradztwem dla społeczeństwa naszej gminy. Myślę, że organizacyjnie tą 
sprawę da się dograć w miesiącu maju, czerwcu byśmy takie propozycje tutaj 
przedstawili. 27 uczestniczyłem w Powiatowym Zjeździe Delegatów Rolników, Kółek i 
Organizacji Rolniczych, które odbyło się w Śmiłowie. Występowałem tam raczej w 
roli, oczywiście złożyłem gratulacje delegatom, ale występowałem raczej w roli 
Prezesa Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania jako, że aktualizuje się możliwość 
korzystania z budżetu na realizacje strategii rozwoju, dostrzegłem iż kółka rolnicze a 
przede wszystkim koła gospodyń wiejskich nie za bardzo były zorientowane w 
sprawie i myślę, że panie zorganizowane na terenie naszej gminy też przyjmą tą 
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ofertę zafunkcjonowania w Liderze. Łatwiej po prostu będzie korzystać z możliwości 
finansowych. Jeszcze dzisiaj miałem dość przydługawe spotkanie z p. Liśkiewiczem, 
wizytatorem kuratorium oświaty i wychowania z którym rozmawiałem głównie na 
temat stworzenia warunków dla wejścia w życie ustawy, nowej ustawy o systemie 
oświatowym oraz rozporządzeń około ustawowych. Obowiązek wprowadzenia do 
szkół sześciolatków obejmuje rok 2012, natomiast stan prawny jeszcze nie 
podpisanej ustawy, ale będzie ona podpisana bo parlament ustawę przegłosował a 
więc stan prawny jest taki, że musimy organizacyjnie przygotowywać się potencjalnie 
na wejście sześciolatków w roku przyszłym. Jeżeli taka będzie wola rodziców gmina 
będzie miała obowiązek stworzenia warunków dla zafunkcjonowania grup 6- Latków. 
Rysuje się również obowiązek dla zapewnienia wykonania prawa rodziców do 
kierowania do przedszkola na wychowanie przedszkolne, zakładamy, musimy 
zakładać, że 100 % pięciolatków w roku przyszłym będzie korzystała z prawa a z 
tego wynika dla nas tworzący obowiązek stworzenia warunków dla wychowania 
przedszkolnego. Proszę państwa w ubiegłym tygodniu mieliśmy bardzo poważne 
zdarzenie, prawie kryzysowe, miałem zawsze nadzieję, że do tego nie dojdzie i 
dlatego dużo działań było zapobiegawczych czynione. Niemniej w ubiegłym tygodniu 
w miejscowości Grabówno ktoś uruchomił i nawet nie wiem kto i nawet nie 
zgłaszamy na policję bo to nie ma sensu, ktoś uruchomił hydrant zrywając osady na 
wodociągach. Konstrukcja wodociągu w Grabównie jest taka, ze nie ma pętli która by 
zamykała i pozwalała na oczyszczenie wodociągu. Są bardzo długie odgałęzienia 
boczne, które to kiedy zdarza się coś w dzień społeczność pobiera wodę 
odgałęzienia boczne napełniają się tym co po prostu jest w sieci. Została 
zanieczyszczona cała sieć Grabówna, najpierw były podejmowane czynności 
płukania standardowe, niepokój społeczeństwa był tak duży, że po prostu pracownicy 
panikowali, zaczęli płukać tą siec tak intensywnie, ze spowodowało to uruchomienie 
osadów na stacji uzdatniania wody a w dalszym ciągu konsekwencji również na 
ujęciach wody. Przy tym chcę zwrócić uwagę dlaczego powiedziałem, że robiliśmy 
wszystko żeby nie doszło do podobnych zdarzeń. Przed miesiącem wymienialiśmy 
pompę w Grabównie, zapasową tą, bo były podejrzenia, że jest po prostu oklejona 
obłożona, trzeba wymienić pompę, dać remont, osadzono nową pompę. Krótko po 
tym wymieniono złoża filtrujące i filtry, wydawałoby się, że zrobiliśmy wszystko teraz 
spokojnie po prostu eksploatować, zdarzyło się co się zdarzyło. Sieć wprawdzie 
została wyczyszczona niemniej skład wody jest bardzo niekorzystny, zawiera dużą 
ilość manganu. Woda wygląda ładnie jak się pobiera natomiast po jakimś czasie 
widać żółte osady. Została zawiadomiona stacja Sanepid. Będziemy czynić dalsze 
badania wody natomiast woda w obecnym stanie jest nie do spożycia. Muszę 
powiedzieć, że trudno podjąć mi decyzję o zaopatrzeniu mieszkańców w wodę ze 
zbiornika czyli beczkowozu czy cokolwiek o poborze tej wody kiedy nie mamy 
kryzysu jako takiego, zawsze możemy stanąć przed sądem o to, że woda była 
skażona. Nie mamy własnego zbiornika, niestety nie mamy. Projektując budżet w 
ubiegłym roku wykreśliłem to działanie natomiast sytuacja, która miała w tej chwili 
miejsce i ma nadal zmusza nas również do podjęcia ważnych działań co do 
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wodociągu w Grabównie. Występuję o opinię w sprawie przemieszczenia tytułu 
przygotowania dokumentacji i z któregoś projektu jaki my realizujemy musimy 
zrezygnować by wybudować 890 metrów wodociągu od sieci Grabionna, Huby do 
wodociągu który jest położony na terenie…. Dokumentacja na to działanie była, 
rozpoczęto przygotowanie dokumentacji w 2001 roku, nie wiem z jakich powodów ale 
zrezygnowano z tego działania, być może dla innych inwestycji nie szukano…., 
faktem jest, że wszystkie sieci poza Grabównem mamy sprzężone, mamy pętlę. 
Jeżeli miałoby trwać brak dostawy wody od kilku do kilkunastu godzin w tej chwili 
jesteśmy w stanie przemieszczać wodę z Okalińca, Grabionnej do Brzostowa z 
Brzostowa, do Miasteczka, z Miasteczka itd. Tylko Grabówno jest samodzielną stacją 
z jednym ujęciem bez żadnego połączenia. Jestem przekonany, że ten wodociąg 
musi być budowany, tym bardziej, że ta stacja jest w szczególny sposób zagrożona 
jeszcze tym co się dzieje na drodze 10. Jakaś awaria, jakiś wypadek, często 
transportowany chlor na przykład. Może spowodować, że stację tą będziemy musieli 
zamknąć. Musimy Grabówno zaopatrzyć w wodę spoza samej stacji w Grabównie. 
Dlatego rozsądnym wydaje się wstrzymanie prac nad dokumentacją dla osady 
Kocewo, dlaczego nie Solnówek? A to dlatego, że jeżeli droga będzie realizowana do 
Solnówka to właśnie droga jest jedynym terenem którym może biec wodociąg. 
Dlatego w ogóle powstał problem Solnówka, projekt Solnówka, zwodociągowania. Bo 
później już nie będzie żadnej innej możliwości a nie będziemy rozbierać tego co 
zbudujemy, dlatego wydaje się że przynajmniej na rok należy odłożyć projektowanie 
właśnie Kocewa. Proszę Państwa wpłynęło do mnie pismo komendanta powiatowego 
policji, pana Wegnera o dofinansowanie kosztów paliwa, podzielam pogląd wyrażony 
przez 3 komisje bo jedna komisja miała wspólne posiedzenie i byłoby to dobre 
uzasadnienie. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  zajęłabym głos w tym temacie. 

Na salę wszedł radny Rozental – godz.11.30 

Wójt:  tzn. wnioski do mnie skierowane w tym temacie były z dwóch chyba komisji. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  z trzech bo jedna miała wspólne. 

Wójt:  tylko przy tym wszystkim jedna refleksja, mamy dylemat: z jednej strony 
niemalże co tydzień mamy coś co nas bardzo denerwuje, przede wszystkim nie 
jakieś wypadki a świadome działanie, nieprawidłowe działania. Mieszkańcy dzwonią 
na policję, jeśli dzwonią na telefon alarmowy no to wiadomo dociera to wiadomo 
gdziekolwiek szybko komunikat jest przekazywany no ale tak się po prostu złożyło. 
Policja po prostu nie ma za co funkcjonować, za utrzymanie porządku, ładu i 
porządku na terenie gminy niestety znów odpowiada gmina, gmina. I tu i tu nie do 
końca właśnie się zgadzam z taką definitywną odmową. Bo tak proszę Państwa albo 
będziemy sobie radzić we własnym zakresie, inaczej Wójt będzie sobie radził we 
własnym zakresie, nie wiem czy nie straży miejskiej nie powołamy bo nas na to nie 
stać więc… swego rodzaju układ dla naszego wspólnego dobra, że musimy szukać 



 

13 

 

tych elementów które pozwolą w deklaracji składanej ze strony, one nie są takie tylko 
okolicznościowe bo wpłynęło pismo. Wcześniej wpłynęło pismo w sprawie 
samochodu i te pisma będą dalej wpływać kiedy tej instytucji ważnej, bardzo ważnej 
po prostu brakuje środków. Być może nie chodzi tu o duże kwoty, ja jeszcze ani z 
panią Skarbnik ani z nikim nie rozważałem wartości bo to pismo wpłynęło nie dawno. 
Nawet nie było czasu na to by się zająć tą sprawą, natomiast czuję się w obowiązku 
wyrazić również swój pogląd, może nie do końca wójta, ale nawet obywatela tej 
gminy. Mamy kłopoty, skarżeń będzie coraz więcej jeżeli nasi koledzy z policji nie 
będą bywali na terenie tej gminy. To działa, to że się pojawi wóz policyjny, to ze się 
pojawi mundur, to działa – to jest prewencja i chyba najtańsza bo droższe to się 
zazwyczaj kończą w sądzie i to że ktoś zostanie za czyn oskarżony to wcale się 
sprawa nie kończy dla gminy bo taki delikwent kiedyś tu wraca, nie ma już nic bo 
zapłacił grzywnę bo odsiedział, nie zarabiał itd. I wtedy problem do nas wraca. My nie 
zawsze o tym mówimy ale pisma o skazanych, o tym że wraca skazany, że mamy 
mu zapewnić mieszkanie, to jest codzienność prawie że. To znaczy nie dosłownie 
więźniów ale różnych zjawisk. Także to nie rozwiązuje problemu, jestem za tym żeby 
wesprzeć i będę proponował proszę Państwa na następną sesję by pomóc po prostu 
by mogła policja u nas także wykonywać swe zadanie, bo tak to będzie chodziła 
pieszo po Białośliwiu i wszystko. Przy tym to co już omawiałem wcześniej w sprawie 
strat paliwa i czasu policji w związku z naszymi obywatelami którzy nadużywają 
alkoholu to są właśnie te zjawiska które eliminują funkcjonowanie strikte policji tam 
gdzie ona powinna być. Także jeżeli pani przewodnicząca wywołuje tę debatę na ten 
temat, bardzo bym prosił by uwzględnić ten fakt. My za to jako gmina odpowiadamy, 
nie za paliwo, nie za mundury ale za bezpieczeństwo i porządek na terenie gminy. 
Dziękuję bardzo.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  przepraszam panie Wójcie a o … 

Wójt:  pani Sekretarz jeśli można by było w obrębie mego czasu zabrać głos. Chcę 
powiedzieć, że na ostatniej sesji był pan wicestarosta Pikulik, wywołał m.in. sprawę 
szpitala, mamy już od pana Starosty zaproszenia na debatę związaną z likwidacją. 
Nie ukrywam, że w zasadzie niewiele się mówiło o tej sprawie, ale sprawa jest chyba 
tak ważna, że warto by ją jeszcze raz poruszyć, na jakim etapie teraz jesteśmy jeżeli 
chodzi o procedury, na ile to jest realne: likwidacja, przekształcenie, gdyby jeszcze 
raz to przybliżyć. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  teraz? Bardzo proszę.  

Szutkowski-   pani przewodnicząca, panie wójcie, szanowni radni, zaproszeni goście. 
Miałem również zamiar również tutaj na tej sesji zaprosić Państwa, poza tymi 
oficjalnymi zaproszeniami które już tutaj pan starosta skierował na ręce tutaj 
włodarzy tej gminy, że takie spotkanie zamierza tutaj starostwo zorganizować 24.04. 
w Wyrzysku na terenie szkoły podstawowej przy ulicy Parkowej 8 o godz. 13.00. i tu 
rzeczywiście zaproszenie jest skierowane do wszystkich zainteresowanych tym 
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tematem bo stan jeśli chodzi o przekształcenie związane z ZOZ-em Wyrzysk są na 
takim etapie, że29.01. odbyła się sesja Rady Powiatu w Pile i została wywołana 
uchwała, ona jest nazywana inicjacyjna a więc taka która mówi o czymś że idziemy w 
jakimś tam kierunku przekształcenia dotychczasowego ZOZ-u Wyrzysk w spółkę 
prawa handlowego i ten etap jakby otwiera dyskusję co do tego czy jesteśmy właśnie 
za przekształceniem czy ewentualnie za pozostawieniem aktualnego stanu 
organizacyjnego. I w trakcie m.in. powoływania tej uchwały inicjacyjnej tam również 
jest zadanie dla gminy, dla każdej z gmin które obsługuje jakby tutaj ZOZ Wyrzysk do 
wyrażenia swojej opinii nt. tego co państwo myślicie w imieniu swoich mieszkańców, 
pacjentów bo głównie mówimy o pacjentach szpitala wyrzyskiego na temat tego. 
Ponieważ jak Państwo wiecie od ubiegłego roku w środkach masowego przekazu 
praktycznie nie ma dnia gdzie się nie spieramy na temat tego czy przekształcać czy 
nie przekształcać. Czy to przekształcenie to jest prywatyzacja czy to jest jakaś tam 
inna forma taka która zmierza do oddania tych szpitali z publicznych w ręce prywatne 
bo taki idzie przekaz i żeby tą sprawę postarać się w miarę rzetelnie wyjaśnić to jest 
właśnie pomysł żeby wywołać taką debatę, tam gdzie jest to najbardziej wrażliwe 
miejsce czyli w Wyrzysku. I tutaj inicjatywa Pana Starosty jest taka, że zostaną 
zaproszeni Starostowie, dyrektorzy szpitali, te które się przekształciły i tutaj będzie 
formuła taka, że Państwo i społeczeństwo które przyjdzie żeby tutaj padały 
różnorodne pytania dotyczące tego co to w zasadzie ma przynieść, co to poprawi bo 
takie głównie pytania padają: czy warto właśnie przekształcać w tą spółkę a jeśli ją 
przekształcimy czyli tam jest gdzieś w zanadrzu że ona ma zarabiać prywatnie. I 
teraz o co tutaj praktycznie chodzi? To właśnie to spotkanie ma jakby dać wszystkim 
nam odpowiedź czy warto. Czy warto i czy ten szpital wyrzyski skorzysta. Ja ze swej 
strony chcę powiedzieć że jestem no jakoś tak zamieszany tutaj też emocjonalnie w 
ten proces ponieważ Pan Starosta takie – 12 września ubiegłego roku, wydał takie 
zarządzenie, powołał taki zespół roboczy, który miał wypracować koncepcję 
dotyczącą przekształcenia ZOZ- u Wyrzysk w spółkę prawa handlowego i taj jak 
Państwo wiecie do grudnia toczyła się jakby zażarta dyskusja nad pakietem ustaw, 
które minister Kopacz przygotowała m.in. tam miało być z automatu jak gdyby 
przekształcenie wszystkich tych szpitali w spółki prawa handlowego. Pan prezydent 
Kaczyński jak Państwo wiecie zawetował ten temat i praktycznie pozostała droga 
taka która już od 1991 roku jest, ustawa o ZOZ- ach z 1991 roku daje takie podstawy 
organom prowadzącym a tu w tym przypadku jest powiat gdzie praktycznie od wielu 
lat istniała taka możliwość, że można było przekształcać. I teraz wszyscy jak gdyby 
jedziemy na jednym wózku bo tak naprawdę to nie ma tutaj przywiązania, że 
Państwo musicie być w Wyrzysku, leczyć się, czy w Pile, możemy się praktycznie 
leczyć na terenie całego kraju a nawet jako obywatele UE jak Państwo wiecie 
możemy się również gdziekolwiek się znajdziemy i wystąpi coś nagłego to tutaj 
praktycznie ograniczenia nie ma, a za dwa lata to chyba tam w ogóle te ograniczenia 
znikną, więc tu jest problem tego typu. Każda władza no coś ma jakby w spadku i jak 
Państwo pamiętacie jak powstały powiaty w 1998 roku powiat otrzymał bardzo 
olbrzymi majątek w postaci dwóch szpitali – szpital specjalistyczny, dawny 
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wojewódzki w Pile o bardzo dużej wartości i trochę mniejszy szpital w Wyrzysku, 
który również jest tutaj ważny w tym rejonie działania i tu jak Pan Wójt też wspominał 
na temat tych dylematów co wybrać, jakie zadania itd. Tutaj powiat ma również 
określone dylematy, że wiemy, że niebawem nastąpi taki rok 2012 który określa jakie 
standardy szpitale muszą osiągnąć. Żeby osiągnąć te standardy, standardy które 
związane są m.in. czytaj procedury coraz lepsze, coraz droższe jeśli chodzi o 
leczenie nas wszystkich i żeby po prostu ten szpital mógł funkcjonować, no 
odpowiedzialna władza tu w tym przypadku, powiat stoi przed dylematem 
podejmowania ważnych i kosztownych decyzji jeśli chodzi o inwestycje i mogę 
Państwa tutaj poinformować, że mimo tej dyskusji jaka w tej chwili się toczy związana 
z tą, przekształceniem w spółkę to tutaj powiat jakby dał już przyzwolenie dyrekcji 
tego szpitala do zaciągania pewnych zobowiązań, żeby już iść w kierunku 
termomodernizacji i rozbudowy tego szpitala bo on za trzy lata praktycznie nie 
osiągnie tych standardów bo jest za mały ten szpital więc tutaj praktycznie już nie ma 
na co czekać i takie decyzje tutaj już są w trakcie. Myślę, że tutaj za niecały miesiąc, 
jak Państwo też skorzystacie z tego oferty i z zaproszenia, wydaje mi się, że uda się 
uzyskać pewne odpowiedzi o co tak naprawdę chodzi. Bo tutaj w podtekście mogę 
Państwu powiedzieć, że jeśli chodzi o tą sferę usług publicznych, jeśli chodzi o rynek 
zdrowie to większość z Państwa i my wszyscy skorzystamy z tej prywatnej sfery. 
Mamy również tutaj w Pile szpital Ars Medical, który już bardzo dużo przyjmuje niby 
prywatnie, ale to nie znaczy, że każdy musi z nas płacić. Oni również skorzystają z 
karty NFZ i my też tutaj mówimy, że głównie bo powiat nie zamierza tutaj tracić 
żadnego udziału, nie zamierza sprzedawać tego szpitala ani dopuścić żeby to 
przeszło w ręce osób prywatnych, czyli ma to się przekształcić jakby w spółkę prawa 
handlowego po to tylko, że szpital, każdy szpital i w Pile i w Wyrzysku ma pełne 
zdolności, takie wytwórcze które nie są realizowany jeśli chodzi o te kontrakty które 
uzyskuje z NFZ. Bo fundusz daje tyle ile może na skali województwa i jeśli by była po 
prostu taka możliwość, że byłyby osoby zainteresowane poza jakby chciały 
kolejnością itd. Mógłby ten szpital w Wyrzysku w pewnym sensie zarabiać wykonując 
jakby usługi ponad, szybciej, ponad to co wynika z tych zawartych kontraktów. I 
myślę, że tu jest jakby droga do otwarcia jakby możliwości pozyskiwania 
dodatkowych środków zgodnie z tym co mówi tutaj Rada Powiatu, raczej Zarząd w 
tej chwili, do tego żeby te środki które jakiekolwiek by się pojawiły, żeby one były w 
dalszym ciągu przeznaczane na rozbudowę tego szpitala i na poprawianie usług bo 
jeśli ten szpital nie ma ulec likwidacji bo też była w zeszłym tygodniu debata z 
udziałem posła Cymańskiego, w której też uczestniczyłem i stawia się sprawę jakby 
że powiat zamierza zlikwidować ten szpital. Jest to absolutnie nieprawda, jeśli chodzi 
o intencje Zarządu Powiatu jest to nieprawda i intencją jest taką żeby tutaj właśnie 
stworzyć jakby dodatkowe możliwości do zdobywania dodatkowych środków na 
jeszcze lepsze funkcjonowanie tego szpitala i taka jest główna idea a myślę że 
gdybyście byli Państwo w roli władz powiatowych, nie sądzę, że inne intencje też by 
przemawiały po Państwa stronie. Jest to temat wrażliwy, zdajemy sobie sprawę i są 
dwie możliwości oczywiście, które rzeczywiście…, staniemy przed dwoma pytaniami: 
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czy przekształcać czy zostawić jak jest? I jak zostawimy jak jest to czyli się zgodzimy, 
że ten szpital będzie ulegał mimo wszystko stopniowej degradacji. Nie będzie tam po 
prostu, on będzie funkcjonował ale niewiele będzie się zmieniało. Ponieważ jak już 
wspomniałem jestem no trochę zaangażowany tutaj jeśli chodzi o przybliżenie mi 
tego tematu. Już byłem na różnych forach m.in. w Senacie, u Premiera była też taka 
narada z wszystkimi Starostami, dyrektorami szpitalów, ale zwłaszcza w Senacie 
była bardzo ciekawa debata, gdzie wielu Starostów właściwie ten temat jakby 
mówiono na podstawie swoich doświadczeń i większości z tych opinii, które ja tam po 
prostu usłyszałem to tak – no były  sytuacje gdzie przeważnie to dotyczyło szpitali 
mocno zadłużonych a więc takich które miały wielomilionowe długi. Jeśli chodzi o 
nasze szpitale, one są zarządzane w miarę, na styk, że maja niewielkie zadłużenie 
albo są na plusie i tak jest głównie w Wielkopolsce. Natomiast najwięcej było takich 
szpitali zadłużonych, nie wiem skąd to się brało czy właśnie władze nie pilnowały tej 
sytuacji finansowej swoich szpitali, najwięcej takich szpitali przekształconych było w 
województwie dolnośląskim. Tam naprawdę jest aż wysyp tych spółek i tam głównym 
powodem były znaczne zadłużenia i tutaj praktycznie jak słucham tych różnych opinii 
to co się działo po przekształceniach? Generalnie te placówki zaczynają lepiej 
funkcjonować ale zdarzały się też wyjątki, że np. 2-3 lata od przekształcenia jeszcze 
się pogłębiało. Także tutaj nikt z nas nie uzyska takiej jednoznacznej odpowiedzi ale 
my z tego co widzimy po sobie, po tym wyrzyskim szpitalu, że on już taką 
poważniejszą reorganizację przechodził w 2004 roku, korzystał z oddłużenia i mniej 
więcej jest w tej chwili taka sytuacja, która powiedziałbym że daje te podstawy żeby 
się zastanowić poważnie bo ja bym nie chciał tutaj mówić ani namawiać bo najlepiej 
żebyśmy tutaj rzeczywiście każdy wyniósł swoje zdanie i jak tutaj Wysoka Rada 
będzie już tutaj formułowała swoją opinię, ona musi wypływać z każdego z Państwa z 
osobna i tu musi zwyciężyć jednak mimo wszystko każdego z osobna doświadczenie 
i mam nadzieję, że tutaj ta opinia będzie wyważona i nie będzie pozbawiona tych 
emocji. Natomiast sami tutaj Państwo też obserwujecie co się dziej na rynku usług 
medycznych. Konstytucja, zapis wiemy, służba bezpłatna, służba zdrowia prawda? Z 
ustaw wszystkich też pewne obowiązki wynikają, natomiast wiecie Państwo jak 
wyglądają te podstawowe usługi typu dentystyczne, ginekologiczne, okulistyczne. 
Państwo sami wiecie jak to wygląda i tutaj nie trzeba nikogo przekonywać że tutaj 
coś się zmieni. Natomiast chcę jednoznacznie powiedzieć, że przekształcenie spółki 
prawa handlowego, już mamy też stanowisko z NFZ od tych głównych władz, 
prezesa NFZ, ministra, premiera;  którzy mówią, że te kontrakty które dotychczas 
ZOZ realizował one przejdą niejako z automatu w tą przekształconą spółkę jeśli taka 
decyzja zapadnie. Czyli to wszystko co do tej pory było realizowane w takim zakresie 
w jakim jest teraz to będzie, także tutaj jedynie jakbym mógł wejść jeszcze w ta sferę 
spółki, to tutaj jest znowu też dyskusja: w czym jest ta spółka lepsza od ZOZ-u . 
Kodeks spółek handlowych jest bardziej rygorystyczny jeśli chodzi o zarządzających. 
Można tak ogólnie powiedzieć, a więc zarząd spółki, rada nadzorcza tu już jakby 
ponoszą odpowiedzialność, swoim majątkiem ponoszą pełną odpowiedzialność za 
wyniki finansowe tej spółki i raczej jest intencja taka, że ten szpital musi tak działać 
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żeby nie popadł w jakieś zadłużenie, ale jeśli by popadł w zadłużenie to nie jest tak 
że od razu tutaj ktoś może podstawić nogę i ten szpital ulega całkowicie likwidacji. 
Jest jeszcze procedura naprawcza, taka gdzie włączają się te żółte światełka, które 
już dają zgromadzeniu wspólników, a więc tutaj Zarząd Powiatu czuwał, sygnał że 
coś się złego dzieje i należy tutaj już podejmować pewne działanie a zarząd, Rada 
Powiatu są to tez tacy sami wybrańcy tak jak i państwo tutaj na szczeblu gminy, 
którzy co 4 lata no niestety muszą się poddać osądowi społecznemu i nawet gdyby 
mieli dzisiaj jakąś tam większość itd. To za chwilę wyskoczy jeśli społeczeństwo 
zostałoby oszukane w jakikolwiek sposób. Także myślę, że tutaj debata będzie 
bardzo ciekawa i na pewno pozwoli odpowiedzieć na dużo pytań, ale czy na 
wszystkie to naprawdę trudno powiedzieć bo tu każdy ma własne doświadczenia i do 
tych przemyśleń, do zadawania pytań i tego wszystkiego co ze szpitalem wyrzyskim 
będzie związane mogę tylko zachęcić i zaprosić Państwo. Jeśli będą jakieś pytania 
których coś tam może pominąłem to bardzo chętnie postaram się jeszcze Pani 
Przewodniczącej i Państwu radnym odpowiedzieć, bardzo proszę. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania? Ja mam 
takie pytanie: chodzi o to w jakiej formie będzie miało być to wypracowane przez 
gminę, ta opinia w ramach uchwały czy stanowiska czy jeszcze może dalej powiem 
bo przynajmniej ja tak to widzę. Nas 15 ludzi nie może przecież wyrazić opinii, 
przynajmniej tak to odbieram, całej gminy więc uważam, ze powinny być jakieś 
debaty czy na zebraniach sołeckich czy przybliżenia bo trudne jest to podjęcie tego 
stanowiska „za” czy „przeciw”. 

Szutkowski:  znaczy ja może pani przewodniczącej odpowiem. Nie ma 
jednoznacznego przepisu na to. Nie ma bo tutaj pani mecenas też potwierdzi, że jeśli 
jest już temat rzeczywiście ważki to każde spotkanie może być ważne i każde 
spotkanie może być takim jakby miejscem gdzie warto by było o tym powiedzieć. Aby 
więcej ludzie się dowiedziało o tym co tak naprawdę te władze kombinują. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  a jaki jest ostateczny termin tego przekształcenia? 

Szutkowski:  proszę? 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  ostateczny termin? 

Szutkowski : tzn. ostateczny termin sobie założyło bo.., na 30 czerwca, do 30 
czerwca i tu nam zależy właśnie, że robimy to centralnie do tej, w tym Wyrzysku bo 
jednak tam jest najwięcej pacjentów, nie umniejszając oczywiście Gminie 
Miasteczko, Białośliwie, Wysoka, Łobżenica ale zebranie i spotkanie będzie otwarte, 
czyli może być też tutaj informacja jeśli jest tutaj jakiś zwyczajowy sposób 
powiadamiania to można tutaj również poinformować zainteresowanych w sprawie, 
sołtysi też mogą oczywiście uczestniczyć bo lepiej więcej wiedzieć niż mniej, 
natomiast jakby na terenie gminy to jeszcze trudno mi dzisiaj powiedzieć. No 
generalnie jest coś takiego, że no tutaj ci radni będą musieli jakąś opinię wyważyć jak 
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to się mówi i zając tutaj w tej sprawie swój głos. Oczywiście te opinie, bowiem one z 
założenia ustawowego one są tylko jak sama nazwa mówi, tylko opinie i one nie 
będą wiążące dla Rady Powiatu, czyli nawet jak Państwa będzie opinia negatywna, a 
Rada Powiatu będzie zdeterminowana i będzie widziała jednak celowość 
przekształcenia to opinia nie będzie wiążąca. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy: czyli to będzie tylko głos doradczy, tak? 

Szutkowski : tak. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  bez sensu. 

Szutkowski: ale jest oczywiste, że ważne jest żeby tutaj no, to dotyczy każdego z 
osobna, każdego mieszkańca z tego rejonu i im będzie ta opinia bliższa tych odczuć 
społecznych tym lepiej. Bo tu trudno być mądrym. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy: dziękuję panu, bardzo proszę. 

Baszczuk:  ja mam pytanie panie dyrektorze. Przede wszystkim sam na własnym 
doświadczeniu leczniczym, Wyrzysk zawsze mi się podobał, zawsze byłem dobrze 
obsłużony. Medical – jestem tam w komputerze… kiedyś przyjeżdżam i pani która 
mnie rejestruje mówi „proszę wpłacić 70 zł”- to jest ta odpowiedź przekształcenia 
spółki, czyli zajrzenie do mojej kieszeni. Nie tylko do mojej, do każdego. 

Szutkowski : a na co ona zażądała 70 zł? 

Baszczuk:  właśnie, ja teraz prosiłem o wytłumaczenie, mnie szpital tam skierował, 
jestem tam leczę się, chodzi o astmę i przyjechał pan z Chodzieży: pytam się 
dlaczego. Byłem jedynym, który był na 30 kilka osób, który się nie chciał po prostu 
podporządkować, nie chodziło o 70 zł ale o sam fakt. Wychodzi lekarz: co się stało? 
Ja mówię : „ panie ordynatorze, 40 lat płaciłem składki, gdybym ja te swoje składki 
czy każdy jeden z nas miał dzisiaj w banku to przychodzę do pana i rozmawiam jak 
gość, rozumie pan?” a ja przychodzę tam i wyglądam jak żebrak, bo ktoś żąda ode 
mnie, oczywiście ja wtedy bym płacił, zgadza się czy nie? Dlatego podejmuję próbę i 
proszę o zastanowienie bo tu jest z kolei znów spojrzenie w moją kieszeń. 

Szutkowski : ja może odpowiem tak, że jeśli chodzi o Ars Madical, jest to 
rzeczywiście niepubliczny zakład opieki zdrowotnej w 100% w rękach prywatnych. 
Natomiast tutaj jeśli chodzi o, bo nazwa jest też trochę myląca, że po 
przekształceniu, chociaż jest to mylące ponieważ w 100% będzie dalej to w rękach 
publicznych, czyli mienie i ja powiem też że tutaj przyuważyłem właśnie w tej 
nomenklaturze jeśli chodzi o ustawę, ze jest to mylące. Prawie że trzymałem panią 
Kopaczową za rękę, ale tam niestety trudno było się dostać, dlaczego właśnie to jest 
niepubliczny, dlaczego się ludzi wprowadza, bo ja mogę tylko zaręczyć, że Wyrzysk 
to będzie dalej szpital nasz powiatowy. Nie będzie takich sytuacji a też tutaj byłem w 
Wyrzysku na spotkaniu z panem Cymańskim i tez właśnie wielu ludzi ma 
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przywiązanie do małych szpitali, tam jest wszystko lepsze i pielęgniarki które są 
bardziej znajome dla pacjentów i wyżywienie. Chociaż z wyżywieniem to jest chcę 
Państwu powiedzieć komercja, już jest komercja w wyrzyskim szpitalu ponieważ jest 
z zewnątrz przywożone. To już jest niejako sprywatyzowane, można powiedzieć. 
Miałem też tutaj pytania że w tym szpitalu w Pile, w tym dużym już jest jedzenie 
beznadziejne, taka też była opinia. Chociaż ktoś mi znowu ze Śląska powiedział że 
był tu i było bardzo dobre jedzenie w porównaniu niż gdzieś tam. To są naprawdę 
subiektywne odczucia ale chcę pana tutaj zapewnić, że w przypadku tego 
wyrzyskiego szpitala jeśli Pan będzie miał normalnie skierowanie od lekarza 
rodzinnego, bo wszyscy jesteśmy dzisiaj skazani na lekarzy rodzinnych, jeśli to 
będzie skierowanie do szpitala, do spółki, jeśli się to przekształci w spółkę ale będzie 
to dalej szpital powiatowy tam nie może być takiej sytuacji że ktoś panu 70 zł 
wykartkuje że tak powiem. 

Baszczuk:  ja tylko zwróciłem uwagę po prostu po tym… 

…: bo Ars Medical też często wprowadza w błąd bo to jest spółka, która jakby, jest 
problem. Tutaj proszę Państwa zauważyć, że mamy dwa szpitale i mamy tą spółkę w 
Pile, która się już przekształciła prawie że w szpital. To nie jest szpital bo, ale oni 
weszli w takie usługi które są bardzo dobrze płatne przez NFZ i częściowo robią to 
nieodpłatnie, ale w większości łapiemy się, że jak tam pójdziemy na skróty często 
okazuje się, że są jakieś odpłatności. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  to znaczy bez skierowania i bez wyczekiwania 
czasowego pół roku załóżmy. 

Szutkowski : natomiast jeśli chodzi o szpital wyrzyski, Państwo wiecie, że od 30 lat 
tam są plany rozbudowy tego szpitala i przez 30 lat mimo, że to było publiczne nie 
dało się nic zrobić. Ja też tam teraz częściej zaglądam i widzę jakie są możliwości. 
Są możliwości rozwoju tego szpitala i jest szansa, że szpital wyrzyski może tutaj te 
swoje usługi medyczne poprawić. Bo w tej chwili proszę Państwa też jest ważna 
rzecz, większość lekarzy w wyrzyskim szpitalu jest na kontrakcie, a szpital no co jest 
największą wartością szpitala: lekarze, pielęgniarki, bo pozostali pracownicy 
niemedyczni to się na tym rynku zawsze znajdzie. Natomiast jest podstawowy 
problem, żeby utrzymać dobrych fachowców, lekarzy bo jak Państwo trochę znacie, a 
ja trochę tam też funkcjonowałem w obszarze byłego województwa i wiem że dużo 
lekarzy po prostu migruje. Raz są w Trzciance, raz w Chodzieży, teraz widzę że są 
już w Wyrzysku i nigdy nie są zadomowieni do końca i tutaj jest tez poważny 
problem, że bez dobrych lekarzy te usługi i ten szpital też nie do końca będzie miał 
możliwości wywiązywania się z tych zadań do których jest powołany, a nam chodzi o 
to żebyśmy tu jako te władze miejscowe, żebyśmy znaleźli sposób na utrzymanie i 
mam nadzieją, że tutaj państwo skorzystacie z tego zaproszenia. Przyjadą właśnie ci 
dyrektorzy, którzy maja pewne doświadczenia, to oni już pewne rzeczy to co ja już 
wiem, pewne rzeczy udało się by tam po prostu poprawić jeżeli chodzi o personel. Bo 
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co z tego, że mamy piękny szpital w Pile na przykład, duży, rozwojowy gdzie można 
by było świadczyć naprawdę… te szpitale, też często słyszę takie opinie, ze one są w 
lepszym stanie niż te szpitale kliniczne przy Akademiach Medycznych przy 
uniwersytetach już teraz medycznych. Bo tam są to po prostu w małych, ciasnych 
salkach po kilkanaście osób ludzie leża przy klinikach. Państwo jeśli ktoś skorzystał 
to chyba wie o czym mówię, ze często tam jest tylko kadra, bardzo dobra, 
specjalizowana kadra i o to nam tutaj też chodzi m.in. żebyśmy mieli chociaż szansę 
żeby tutaj utrzymać na dłużej tych migrujących lekarzy. Także to jest też jeden z 
ważnych rzeczy, które się gdzieś tam będą przewijać. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania w tym 
temacie? Bardzo proszę. 

Mateusz Drzymała:  ja mam pytanie. Skoro to jest czas pana Wójta to już nie a 
propos ZOZ-u, a propos tego co w Grabównie się wydarzyło – skoro woda jest 
niezdatna do picia to dlaczego nie ma żadnej informacji dla mieszkańców o tym, że 
woda jest niezdatna do picia. Bo jeszcze skonsultowałem się przed chwilą z radnym 
Stankiem i z panią sołtys i nie ma takiej informacji. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  bardzo proszę. 

Wójt:  może źle się wyraziłem, ta woda jest uciążliwa, ale ona jest zdatna do picia. Po 
prostu zawiera za dużo manganu. Mangan nie jest szkodliwy, jest uciążliwy. Po 
prostu źle widzi się to co się dzieje. Nie jest szkodliwa. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  ale jakie jest zdanie Sanepidu? 

Wójt:  ja źle się wyraziłem, ale też odniosłem do tego, że ta woda jest lepsza i 
pewniejsza aniżeli potencjalnie dostarczona woda beczkowozem do mieszkańców. 
Tam jest dopiero ryzyko, że tak powiem przemieszczania się tej wody w sposób 
napowietrzny: przelewania, dolewania, przekazywania. Tu moglibyśmy się narazić na 
duże niebezpieczeństwo. 

Mateusz Drzymała: to mam pytanie: to kiedy w takim razie woda będzie już 
normalna. 

Wójt:  proszę Pana gdybym ja mógł to powiedzieć w sobotę, zapewniano mnie, że w 
sobotę na pewno woda do wieczora powinna się ustabilizować. Wiem, że w sobotę 
się nie ustabilizowała. Wiem również, że wczoraj też się nie ustabilizowała. Mam na 
bieżąco informacje, to zapowiada nam nieciekawą perspektywę, że przynajmniej 
kilka dni to jeszcze potrwa. Bo mogło się zdarzyć, to złoże zostało ruszone w tak 
silny sposób, że… pompując, proszę Państwa ja o kradzieżach wody mówiłem nie w 
sensie że ukradziono nam 10 m sześciennych wody, ja o kradzieżach wody zawsze 
mówiłem jako zagrożenie, poważne zagrożenie dla bezpieczeństwa, dla 
zaopatrzenia w wodę. Zawsze w tej kategorii. Jeśli zgłosimy na policję problem, 
nawet prokuraturę to zawsze będzie miało to odniesienie do bezpośredniego skutku 
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jaki wywołał czyn. Nawet jeśli sprawcę się znajdzie to nie będzie odpowiadał, bo jest 
znikoma szkodliwość społeczna czynu. Bo 10 metrów wody to jest max.2 zł ale skutki 
udowodnić pozostałe to jest nie dowód, to nie jest wprost wina tylko to jest 
domniemanie, że po prostu to mogło spowodować. I spowodowało bo tak naprawdę, 
jeżeli nastąpi ruszenie osadów na wodociągach to my potrafimy wylać dziesiątki, 
setki litrów wody po to, żeby przepłukać sieci. Przychodzi wiosna, dla nas to co się 
dziej na wodociągach jest katastrofą i kiedy rozmawiamy czy mamy pieniądze dla 
policji czy nie mamy. Jeśli radiowóz przejedzie drogą grabiońską -to wiem, że na 
kilku hydrantach po drodze już mają wątpliwości bo mogą się w każdej chwili zjawić: 
czy to p. Skibiński czy inny pracownik Urzędu czy policja. To znaczy, że czegoś 
szuka. To są sprzężone sprawy. Rozliczymy się i wyliczymy koszty ubytku wody, 
natomiast takiego zagrożenia nie jesteśmy w stanie społeczeństwu generalnie 
wytłumaczyć. Nie chowamy głowy w piasek, wiemy co się zdarzyło i to spowodowały 
być może dzieci.  

Skarbnik:  dzieci by wody nie puściły. 

Wójt:  tak, puszczają. Stąd musimy ukierunkować nasze działania inwestycyjne na 
wodociągach musimy również na likwidację napowietrznych hydrantów, a to jest 
duża ilość w skali Gminy, żeśmy w ubiegłym roku na wniosek zebrania wiejskiego w 
Brzostowie inwentaryzowali, robiliśmy przegląd kolejny. To jest bardzo duża ilość, to 
są ogromne pieniądze. Traktowalibyśmy to jako inwestycje, jeżeli to rozłożymy na 
lata, już tą strategię przyjęliśmy, że … ziemny bo stwarza to niebezpieczeństwo 
zatrucia na skalę dużą. Bo często woda jest kradziona dla oprysków. Nie widzimy jak 
rolnik czy z preparatem wszedł do zbiornika czy bez preparatu, nawet jeśli bez, 
gdyby niektóre chemikalia na zasadzie cofnięcia się wody ze zbiornika do sieci – to 
jest katastrofa. Rzecz jest bardzo pilna, wymiany hydrantów. Innymi słowy – to co 
mamy trzeba ze złomować. Jest zbyt dużo rolników którzy pobierają wodę z 
hydrantów na potrzeby oprysków w sadach. Stwarza to ogromne niebezpieczeństwo. 
Jeśli Państwo pozwolicie, nie odpowiedzieliśmy jeszcze na jedną rzecz, 
zapowiedziałem, że Pani Skarbnik powie zdanie o … 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  bardzo proszę bo później będzie przerwa. 

Skarbnik: chodzi o prowadzenie księgowości w GOPS jak i w instytucjach kultury, 
czyli GDK i GBP. Na dzień dzisiejszy księgowość prowadzi Urząd i umowy są 
zawarte między pracownikiem a Wójtem. Zgodnie z ustawą o rachunkowości to 
kierownik danej jednostki powinien zawrzeć umowę z danym pracownikiem na 
prowadzenie rachunkowości i w tym roku będą trwały przygotowania, żeby taką 
osobę przygotować, bo do tej pory Państwo pamiętają i z analizy i z uchwalenia 
budżetu, że oni te jednostki refundują Urzędowi jako część kosztów poniesionych i 
od nowego roku wtedy już automatycznie każda jednostka by po pewnej część etatu 
zabierała i zatrudniała danego pracownika na prowadzenie rachunkowości danej 
jednostki.  
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Przewodnicz ąca Rady Gminy:  dziękuję bardzo, czy są w tym temacie pytania? O 
szersze wyjaśnienia? Nie widzę, w związku z powyższym jeszcze raz Panu 
serdecznie dziękuję i ogłaszam 10 minut przerwy. 

10 minut przerwy. 

Ad. 7.  Przewodnicz ąca Rady Gminy: bardzo proszę o zajęcie miejsca. Bardzo 
proszę im szybciej zaczniemy tym prędzej skończymy. Proszę Państwa i tym 
sposobem przechodzimy już do głównych punktów naszego porządku a mianowicie 
do podejmowania uchwał. Jako pierwsza w porządku jest podjęcie uchwały w 
sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2009. Bardzo proszę panią Skarbnik bo jak 
wiemy mieliśmy tu tych projektów już kilka. 

Skarbnik:  to co dzisiaj Państwo otrzymali to jest komplet dokumentów, jeżeli po 
przedstawieniu prosiłabym ewentualne jeżeli są pytania. Dochody budżetu Gminy na 
2009 rok zwiększa się o 33.329 zł, w tym zwiększenie dotyczy zwiększenia dotacji 
celowej z budżetu państwa na realizację własnych zadań bieżących gmin o kwotę 
33.256 zł – jest to dofinansowanie pomocy materialnej dla uczniów o charakterze 
socjalnym czyli tzw. stypendia. Wg oczywiście pisma Wojewody Wielkopolskiego. 
Ponadto niewielką kwot dochodów własnych o 73 zł wprowadza się jako zwrot z 
tytułu rozliczenia dotacji na 2008 rok z Urzędu Miasta i Gminy Wyrzysk, chodzi o 
koszty związane z refundacją leczenia. Ponadto w tym załączniku dokonuje się 
zmiany rozdziału dochodów z tytułu dotacji z powiatu na działalność kulturalną. Tu 
paragraf, rozdział 92/109, 92/105 jako pozostałe działania w dziedzinie kultury. 
Natomiast wydatki budżetu na 2009 rok zwiększa się o kwotę 307.089 zł. 
Zwiększenia i zmniejszenia w planie wydatków występują w następujących 
rozdziałach i działach: w infrastrukturze wodociągowej jest drobne przesunięcie 
między zakupem papieru do sprzętu drukarskiego przy zmniejszeniu zakupu 
materiałów. Pomoc materialna dla uczniów – to zadanie wykonuje Zespół Szkół i to 
jest kwota na stypendia dla uczniów – 33.256 zł jest to pierwsza plansza w tym roku, 
w Urzędzie Gminy – ogółem zwiększenie 48.833 zł w tym dotyczy zwiększenia 
wydatków osobowych niezaliczanych do wynagrodzeń, chodzi o środki BHP – 2.573 
zł, w planie nie były uwzględnione w uchwalonym budżecie na 2009 rok. Ponadto 
wprowadza się zwiększenie wynagrodzeń osobowych pracowników 53.448 zł, składki 
na ubezpieczenia społeczne 8.000 zł, składki na fundusz pracy 760 zł przy 
zmniejszeniu dodatkowego wynagrodzenia rocznego 2.448 zł, wynagrodzenia 
bezosobowego 11.000 i podróże służbowe krajowe 2.500 zł. Zmiany te wynikają ze 
zmiany zatrudnienia informatyka z umowy – zlecenia na umowę o pracę oraz 
dodatkowe zatrudnienie pracownika ds. inwestycji i dróg oraz zatrudnienie 
pracownika na czas zastępstwa. W pozostałej działalności następuje zwiększenie o 
kwotę 25.000 zł, chodzi o wprowadzenie paragrafu różnych opłat i składek o 
zwiększenie tego paragrafu na rzecz składek, które płacimy jako Gmina na rzecz 
SGiPN, w styczniu też ten wydatek nie był planowany. Po otrzymaniu propozycji 
określenia stawek do pokrycia przez naszą Gminę w 2009 roku wprowadza się ten 
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paragraf. Ponadto dokonuje się przesunięcia w kwocie 720 zł na zakup materiałów, 
jeżeli chodzi o wydatki związane z czasopismami dla sołtysów przy zmniejszeniu 
dodatków na rzecz osób fizycznych też o tą samą kwotę. W rozdziale 
„przeciwdziałanie alkoholizmowi” przesunięcie dotyczy przesunięcia między 
paragrafami, zwiększenia podróży służbowych krajowych 200 zł i szkolenia 500 zł 
przy zmniejszeniu zakupu materiałów 700 zł. W „Gospodarce ściekowej i ochronie 
wód” zwiększenie następuje o kwotę 200.000 zł, chodzi o zwiększenie planu 
wydatków inwestycyjnych na zadanie „Ochrona wód zlewni rzeki Noteć – 
aglomeracja Miasteczko” na realizację projektu. Ta kwota wynika z tego, że 
następnie jest uchwała projektu w sprawie pożyczki z WFOŚiGW w Poznaniu i w tym 
roku mieliśmy 500.000 zł zaplanowane to jest zwiększenie jeszcze o 200.000 zł czyli 
700.000 zł. Ta zmiana wynika z tego, że po prostu te dokumentacje która jest 
przygotowywana jeżeli chodzi o oczyszczalnię ścieków i kanalizację nie możemy 
finansować z pożyczki a będzie finansowane to po części z kredytu preferencyjnego 
z BGK dlatego na rozpoczęcie zadania tam pewne środki zostały i dołożono te 
200.000 żeby ewentualnie móc pokryć w kwocie 200.000 z pożyczki WFOŚ. Ponadto 
takie przesunięcie w tym samym rozdziale dotyczy to wydatków na oczyszczalnię 
ścieków i tutaj wprowadza się opłaty z tytułu usług telekomunikacyjnych i telefonii 
komórkowych 200 zł przy zmniejszeniu wydatków za usługi pozostałe 3.000, 
wprowadza się opłatę z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych telefonii 
stacjonarnej 400 zł ponieważ jeszcze przez okres 3 miesięcy będziemy opłaty z tego 
tytułu ponosić, następnie jest komórka zakupiona więc te koszty będą niższe do 
końca roku dlatego te paragrafy muszą tutaj po prostu swój plan. Ponadto 
wprowadza się zwiększenie wydatków na różne opłaty i składki, za korzystanie ze 
środowiska, za zrzut ścieków, no niestety te środki na bieżąco są uiszczane do 
Urzędu Marszałkowskiego więc tutaj ta zmiana która na komisjach nie była po prostu 
przy analizie zapotrzebowania została również teraz uwzględniona i to jest kwota 
5.400 oczywiście przy zmniejszeniu zakupu usług pozostałych 3.000 jak wcześniej 
wspomniałam i zakupu usług remontowych 3.000. wiadomo, że koszty związane z 
obsługą oczyszczalni ścieków są wyższe niż uzyskiwane dochody więc jeszcze w 
następnych miesiącach będzie to podlegało analizie i ewentualnemu zwiększeniu 
jeżeli chodzi o wydatki związane z oczyszczalnią. Domy kultury i świetlice – tutaj 
zmiana dotyczy wyodrębnienia następujących zadań i ta zmiana w piątek właściwie 
nastąpiła, teraz propozycja jest – chodzi o wydzielenie zadania głównego które 
mieliśmy zaplanowane na dokumentację kosztorysowo – projektową dotyczącej i 
świetlicy Brzostowa i Grabówna. Teraz jest to wydzielone – na remont świetlicy 
wiejskiej w Brzostowie i to jest 23.033 zł, natomiast remont świetlicy wiejskiej w 
Grabównie 23.647 zł przy zmniejszeniu tej nazwy ogólnego zadania gdzie była kwota 
46.500. dalej mamy w „Kulturze fizycznej i sport” – zmniejszenie 4.900 w tym dotyczy 
zwiększenia zakupu materiałów na nagrody 700 zł plus wprowadzenie dotacji celowej 
z budżetu na finansowanie zadań zleconych do realizacji stowarzyszeniom bo 
stowarzyszenia realizują to zadanie zlecone – 39.400 przy zmniejszeniu tego 
paragrafu który tam było pozostałym jednostkom w skład sektora publicznych 45.000. 
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na ochronę zdrowia- chodzi o programy profilaktyki zdrowotnej zwiększenie 1.800 zł, 
dotacja celowa z budżetu gminy na finansowanie zadań zleconych, chodzi o 
realizację programów profilaktycznych propagujących zdrowy tryb życia. Ponadto w 
„Gospodarce komunalnej i ochronie środowiska” zwiększenie 1.700 zł, dotacja 
celowa dla realizacji stowarzyszeniom, chodzi o Eko-akcję, spotkania edukacyjne, 
konkursy, ulotki o tematyce ekologicznej, festyn historyczno – ekologiczny. W 
pozostałych zadaniach w zakresie kultury zwiększenie 1.400 zł, dotacja celowa z 
budżetu na finansowanie gromadzenia informacji o powstańcach wielkopolskich z 
terenu naszej gminy oraz otoczenie opieką grobów tych osób i to jest kwota 1.400 zł. 
Ponadto w wyniku tych zmian zwiększa się deficyt budżetu o kwotę 273.760 zł do 
kwoty 1.150.758 zł. W związku z powyższym wprowadza się przychody z tytułu 
innych rozliczeń krajowych w kwocie 308.760 zł z przeznaczeniem na pokrycie 
deficytu budżetu w tej kwocie która dokonała tutaj zwiększenia o 273.760 zł. Ulegają 
zmniejszeniu przychody zaciągniętych pożyczek, kredytów w kwocie 35.000 do 
kwoty 1.400.000. przychody z innych rozliczeń krajowych wyliczone zostały na 
podstawie bilansu wykonania budżetu za 2008 rok jest to kwota 308.760 zł czyli tutaj 
odpowiednio przedstawiono środki na rachunku bankowym na koniec grudnia 2008 
roku – 468.599 zł minus subwencja oświatowa na styczeń 2009 która była 
przekazana w grudniu na rachunek – 185.487 plus wpływy z tytułu udziałów które 
wpłynęły w styczniu 26.148 zł i 8 gr. Czyli ogółem daje nam to 308.760 zł, 24 gr. 
Ponadto, na komisjach również nie było ale wprowadzono tutaj jeden z paragrafów w 
nawiązaniu do pisma Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie błędu pisarskiego 
w załącznik nr 6 do uchwały z poprzedniej sesji z dnia 25.02. dokonuje się 
sprostowania błędu, że w zapisie ogólna kwota dotacji z budżetu była kwota 460.200 
zastępuje się kwotą 460.600 i to by były wszystkie zmiany.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  dziękuje bardzo. Przedstawiam projekt uchwały nr 
XXVI/127/2009 Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia 30 marca 2009 roku w 
sprawie zmian w budżecie Gminy na 2009 rok. Rada Gminy uchwala co następuje: 

- paragraf 1. W uchwale nr 24/121/2008 Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia 
17.12. 2008 w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2009 rok zmieniony 
zarządzeniem Wójta Gminy Miasteczko Krajeńskie nr 1/2009 z dnia 12.01.2009 oraz 
uchwałą nr 25/125/2009 Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie dnia 25.02.2009 roku 
wprowadza się następujące zmiany: pkt.1: w paragrafie 1,ust. 1 dochody budżetu 
Gminy na 2009 rok zwiększa się o kwotę 33.329 zł zgodnie z załącznikiem nr 1 do 
niniejszej uchwały zmieniającym załącznik nr1 do uchwały budżetowej z tego: a) 
zwiększa się dochody bieżące o kwoty 33.329 zł do kwoty 7.863.728 zł, pkt.2 w ust.1, 
pkt. 3 dokonuje się zmiany w szczególności zwiększa się dotacje celowe z budżetu 
państwa na realizację własnych zadań bieżących Gminy o kwotę 33.256 zł do kwoty 
168.078 zł, w paragrafie 2, podpunkt a) w ustępie 1- wydatki budżetu Gminy na 2009 
rok zwiększa się o kwotę 307.089 zł zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej 
uchwały zmieniającej załącznik nr 2 do uchwały budżetowej, podpunkt b) w ustępie 
2, pkt.1- zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 107.089 zł do kwoty 7.189.486 zł w 
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tym zwiększa się wydatki na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń o kwotę 
48.760 zł do kwoty 3.743.983 zł, zmniejsza się dotację o kwotę 700 zł do kwoty 
262.900 zł, podpunkt c) w ustępie 2, pkt 2 zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 
200.000 do kwoty 1.875.000 zł oraz przesunięcia w planie zgodnie z załącznikiem nr 
4 do niniejszej uchwały. W ust.3 dokonuje się zmiany związanej z wieloletnim planem 
inwestycyjnym z wyodrębnieniem wydatków na finansowanie poszczególnych 
paragrafów w latach 2008 – 2011 zgodnie z załącznikiem nr 5 do niniejszej uchwały 
zmieniającym załącznik nr 6 do uchwały budżetowej. Podpunkt 4 w paragrafie 4, 
podpunkt a) w ustępie 1- deficyt budżetu zwiększa się o kwotę 273.760 zł do kwoty 
1.150.758 zł, podpunkt b) w ustępie 2 zwiększa się przychody z budżetu o kwotę 
273.760 zł do kwoty 1.708.760 zł zgodnie z załącznikiem nr 6 do niniejszej uchwały 
zmieniającym załącznik nr 3 do uchwały budżetowej. Podpunkt 5 w paragrafie 6 
zmniejsza się dotację z budżetu gminy w kwocie 700 zł do kwoty 462.900 zł oraz 
dokonuje się przesunięcia zgodnie z załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały 
zmieniającym załącznik nr 8 do uchwały budżetowej. Podpunkt 6 w paragrafie 8 
zwiększa się limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek w kwocie 
273.760 zł do kwoty 1.908.760 zł w tym na finansowanie planowanego deficytu 
budżetu oraz na spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów 273.760 zł do 
kwoty 1.708.760 zł. Paragraf 2 dokonuje się sprostowania błędu pisarskiego w 
załączniku nr 6 do uchwały nr 26/125/2009 Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z 
dnia 25.02.2009 w ten sposób że w zapisie ogólna kwota dotacji z budżetu kwotę 
460.200 zł zastępuje się kwotą 460.600 zł. Paragraf 3- budżet Gminy po zmianach 
na 2009 rok wynosi: 1- dochody 7.913.728 zł, 2- wydatki 9.064.486 zł. Paragraf 4- 
wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy. Paragraf 5- uchwała obowiązuje od 
dnia podjęcia. 

Skarbnik:  Pani Przewodnicząca mogę jeszcze uzupełnić? 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  bardzo proszę. 

Skarbnik: tutaj w załączniku nr 5, który Państwo mają załączony bo w samym 
uzasadnieniu się tego nie przedstawia, ale w opisówce do tego załącznika 
chciałabym dodać, że dodano do wieloletniego planu inwestycyjnego, dodano 
zadanie nr 2, które brzmi: remont świetlicy wiejskiej w Brzostowie, cel tego zadania: 
oczywiście poprawa standardów życia mieszkańców wsi poprzez tworzenie 
warunków do organizowania imprez kulturalnych, sportowych i rekreacyjnych. 
Oczywiście realizuje to Gmina Miasteczko. Lata finansowania lata 2008-2010, źródła 
finansowania – oczywiście budżet Gminy i PROW. Ogólny koszt inwestycji 800.000 
zł w tym, w ubiegłym roku wydaliśmy 8.967 zł, Państwo pamiętają część właściwie za 
opracowaną koncepcję do dokumentacji projektowej. Ponadto w tym roku zgodnie z 
tymi przesunięciami przewiduje się środków z budżetu 23.033 zł, natomiast w 2010 
roku finansowanie, wykonanie tego zadania 768.000 oczywiście całość będzie 
realizowana ze środków budżetu Gminy, następnie z PROW-u mamy otrzymać do 
kwoty 500.000 zł i tutaj zakres projektu: wykonanie remontu świetlicy wraz z 
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rozbudową, urządzenie parkingu przy świetlicy, zakup wyposażenia do świetlicy. To 
jest to zadanie, które zostało dołożone do wieloletniego planu inwestycyjnego.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  jeszcze Pani sprawdzi, wracam do tego co w trakcie. 
Sprostowanie – czy tam nie jest XXV uchwała?  

Skarbnik: ja pomyliłam numer, 125, nie zwróciłam… 

Przewodnicz ąca Rady Gminy: w paragrafie 2, XXV sesja. 

Skarbnik:  tak, tak, XXV ale numer 125. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy: czyli już teraz wszystko jest jasne. Kto z pań i panów 
radnych jest za przyjęciem… 

Wójt:  to jest nowa sprawa, jeszcze jedno zdanie chciałbym dodać do uzupełnienia. 
Myślałem, że będę w późniejszym okresie to omawiał, ale to ma związek również z 
finansowaniem. Proszę Państwa PROW nie może być realizowany na obiektach 
OSP i innych aniżeli zostały w rozporządzeniu Ministra Rolnictwa wymienione. 
Dlatego też chcąc czy zmierzając do kompleksowego wykonania remontu 
kapitalnego na obiektach w Brzostowie z planu odnowy wsi, czyli finansowania przez 
Urząd Marszałkowski wyłącza się to co należy do remizy strażackiej. W zasadzie 
funkcjonują na tym jak gdyby dwa równoległe dokumenty projektowe i finansowe. 
Mimo to, że jest to jeden obiekt, kubatura, zarys tego co jest remizą musi być 
wyłączone z działania w ramach planu odnowy wsi. To tyle tytułem uzupełnienia i ma 
to, inwestycje w wieloletnim planie inwestycyjnym traktujemy jako całość natomiast w 
konsekwencji dalsze rozliczenia pójdą jak gdyby odrębnie. Nie możemy wykonać 
samej świetlicy bo technicznie jest to niemożliwe. Tym bardziej że remiza wymaga 
również zmian technicznych dostosowujących te obiekty do standardów. Dziękuję, 
przepraszam za uzupełnienie. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy: dziękuję, kto z pań i panów radnych jest za 
przyjęciem przedstawionego przed momentem projektu uchwały numer 127/2009 
dzisiejszej sesji? Pan Klesa, nie widzę, wszyscy czyli : 

Głosowanie:  na 15 obecnych radnych 15 głosów „za” 

 Dziękuję bardzo.  

Ad. 8.   Przewodnicz ąca Rady Gminy:  Przechodzimy do dalszego punktu, a 
mianowicie do podjęcia uchwały w sprawie regulaminu wynagrodzenia dla 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Miasteczko Krajeńskie. Przypominacie sobie Państwo, 
myśmy w grudniu ubiegłego roku taką uchwałę podejmowali, niemniej jednak 
zaistniały pewne okoliczności, które wymagają dzisiejszego ponownego, i tu może 
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parę słów chociaż na komisjach było to wyjaśnione, ale dla ogółu – pani Sekretarz, 
bardzo proszę. 

Sekretarz:  ustawa z 21 listopada 2008 roku o zmianie ustawy Karta Nauczyciela 
ogłoszona w dźwięku uchwał 2009 roku nr 1, poz. 1 nadała nowe brzmienie artykułu 
30,ust.6 Karty Nauczyciela. W związku z przepisami paragrafu 32 i 33 
rozporządzenia Prezesa Rady Ministrów w sprawie zasad techniki prawodawczej, 
skutkuje to podjęciem przez jednostki samorządu terytorialnego nowych uchwał. 
Poprzednie brzmienie artykułu 30, ust. 6 Karty Nauczyciela między innymi określało, 
że regulaminy obowiązywały od 1 I do 31 XII danego roku. W związku z tym aby 
można było stosować nowe zasady wynagradzania, 1 I regulaminy były uchwalane 
najczęściej do końca XII, tak jak w naszym przypadku taki regulamin już 
uchwaliliśmy. Jednakże zmiana tego artykułu spowodowała, że jesteśmy zmuszeni 
jeszcze raz regulamin na 2009 rok uchwalić, ponieważ zapis tej nowelizacji Karty 
Nauczyciela mówi, że regulaminy obowiązujące w 2008 roku mogą być stosowane 
nie dłużej niż przez 3 miesiące od ogłoszenia ustawy budżetowej tj. od 23 I 2009 tak 
więc od 24 IV nie będzie można już stosować starych regulaminów, czyli my jakoby 
teraz do tej chwili kiedy weszła w życie nowelizacja Karty Nauczyciela, czyli od 23 I 
bazujemy na regulaminie z 2008 roku a nie na podjętym tym z 2009 roku. I dopiero 
uchwalenie nowego regulaminu jakby nam, nie różnią się niczym. Tam Państwo 
zauważyliście tylko w dodatku motywacyjnym, tam jest zapis taki, który już nie 
określa danego roku tylko mamy ogniwo roku kalendarzowego. Od 1 I do 31 IV i od 1 
IX do 31 XII danego roku kalendarzowego.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  dziękuję bardzo. Czy te wyjaśnienia wystarczające? 
Widzę, że tak, w związku z tym przedstawiam projekt uchwały nr XXVI/128/2009 
Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia 30 marca 2009 roku w sprawie regulaminu 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Miasteczko Krajeńskie. Paragraf 1 – uchwala się 
regulamin wynagradzania dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach 
dla których organem prowadzącym jest Gmina Miasteczko Krajeńskie, stanowiąca 
załącznik do niniejszej uchwały. Paragraf 2 – wykonanie uchwały powierza się 
Wójtowi Gminy Miasteczko Krajeńskie. Paragraf 3 – traci moc uchwała nr 
24/120/2008 Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia 17 grudnia 2008 roku w 
sprawie uchwalania regulaminu wynagradzania dla nauczycieli zatrudnionych w 
szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Miasteczko Krajeńskie, dz.u. 
województwa wielkopolskiego nr 257, poz.4721. paragraf 4 – tutaj będzie pewien 
dopisek, pani mecenas przed chwileczką go podam, uchwała wchodzi w życie po 
upływie 14 dnia od dnia ogłoszenia w Dz.U. województwa wielkopolskiego i ma 
zastosowanie do wynagrodzeń od 1 I 2009 roku. Tak ,to proszę sobie dopisać. Kto z 
pań , panów jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały? Więc : 

Głosowanie:  na 15 obecnych radnych 15 głosów  „za” przyjęciem.  
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Ad.9.  Przewodnicz ąca Rady Gminy:  I jesteśmy w punkcie następnym, 
przechodzimy do podjęcia uchwały w sprawie wyznaczenia wiceprzewodniczącego 
Rady do podpisywania delegacji w celu odbycia podróży służbowej przez 
Przewodniczącego Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie. Przedstawiam projekt. 
Uchwała nr XXVI/129/2009 Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia 30 marca 
2009 roku, tu jest przynajmniej w moim druku pomyłka, tak proszę sobie poprawić, w 
sprawie wyznaczenia wiceprzewodniczącego Rady do podpisania delegacji w celu 
odbycia podróży służbowej przez Przewodniczącego Rady Gminy Miasteczko 
Krajeńskie. Paragraf 1 – wyznacza się pierwszego wiceprzewodniczącego Rady 
Gminy – Joannę Grembowską do podpisania delegacji w celu odbycia podróży 
służbowej przez Przewodniczącego Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie, 2 – w razie 
nieobecności pierwszego wiceprzewodniczącego Rady Gminy czynności te wykonuje 
drugi wiceprzewodniczący Rady Gminy – Maria Świadek. Paragraf 2 – traci moc 
uchwała nr 3/13/2006 Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia 13 XII 2006 roku w 
sprawie wyznaczenia wiceprzewodniczącego Rady do podpisywania delegacji w celu 
odbycia podróży służbowej przez Przewodniczącego Rady Gminy Miasteczko 
Krajeńskie. Paragraf 3 – uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Kto z pań i 
panów Radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały? Głosowanie:  
Na 15 obecnych radnych 15 głosów „ za”.  

Ad.10. Skarbnik Gminy Eugenia Jendrzejek  przedstawiła projekt uchwały  w 
sprawie zaciągnięcia kredytu preferencyjnego. Podkreśliła potrzebę jej podjęcia oraz 
cel na jaki mają one być przeznaczone. 

Radni zapoznali się z tym projektem już  wcześniej na komisjach i nie wnieśli uwag. 

Przewodnicząca D.Pawlak odczytała projekt. 

 

Głosowanie: 15 głosów „za” na 15 obecnych radnych . 

Rada Gminy podj ęła uchwał ę Nr XXVI/130/2099 w sprawie zaci ągni ęcia kredytu 
preferencyjnego. Uchwała stanowi zał ącznik Nr 4 do protokołu. 

Ad.11. Skarbnik Gminy E.Jendrzejek  przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na realizację przedsięwzięcia pn. 
„Ochrona wód zlewni rzeki Noteć - aglomeracja Miasteczko Krajeńskie.” Przedstawiła 
jego uzasadnienie podkreślając wysokość tej pożyczki oraz okres jej spłaty. 

Ponieważ radni zostali zapoznani z projektem na komisjach i nie wnosili uwag 
Przewodnicząca D.Pawlak odczytała projekt wraz z uzasadnieniem. 

Głosowanie: 15 głosów „za” na 15 obecnych radnych 
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Rada Gminy podj ęła uchwał ę Nr XXVI/131/2099 w sprawie zaci ągni ęcia kredytu 
preferencyjnego. Uchwała stanowi zał ącznik Nr 5 do protokołu. 

Ad. 12.  Przewodnicz ąca Rady Gminy:  Przechodzimy dalej. i teraz będzie to 
uchwała dotycząca zbycia udziałów. Czy tutaj zechciałby pan Wójt na temat zbycia 
tych udziałów krótko, dla niezorientowanych? 

Wójt:  Wysoka Rado zamyka się etap prac przygotowawczych Stowarzyszenia, w 
tym naszej Gminy do realizacji przedsięwzięcia „ Ochrona wód zlewni rzeki Noteć”, 
jak zapewne wiadomo w 2005 roku kiedy działanie to miało być realizowane z 
funduszu spójności, z funduszy unijnych pierwszego rozdania, zachodziła 
konieczność dla tak wielkiego przedsięwzięcia zadeklarowania realizacji tego 
przedsięwzięcia przez firmy niebędące własnością gmin, ale działające samodzielnie 
realizujące po tym planie przyznane środki. Działanie to nie doszło do skutku, 
jesteśmy w tej chwili w programie Wielkopolskim Regionalnym Programie 
Operacyjnym. Wymogiem tego programu jeśli chodzi o sposób realizacji jest to by 
każdy beneficjent, każda gmina realizowała działanie samodzielnie. Niemniej w 
związku z programem, który uruchomiono na wniosek SGiPN, spółka okazała się 
podmiotem zbędnym i były dwie możliwości rozwiązania istnienia tej jednostki. Ona 
faktycznie nie podjęła nigdy działalności, to jest procedura likwidacyjna bądź 
sprzedaż. W przypadku procedury likwidacyjnej okazałoby się, że mając wkład 
własny musielibyśmy jeszcze dołożyć, bo nie starczyłoby na procedurę likwidacyjną. 
W związku z tym Zarząd spółki podjął intensywne działania by znaleźć nabywcę tej 
spółki i okazało się, że nabywcą będzie najbogatszy członek tej spółki tj. gmina Piła. 
Jest to bardzo korzystne rozwiązanie bo rozwiązuje się problem tej firmy, ona jest już 
dzisiaj niepotrzebna. Przynajmniej naszej gminie, natomiast nabywca stawia jak 
gdyby warunek, że po rzeczywistych kosztach sprzedajemy, czyli bezprzetargowo i 
uwalniamy się jak gdyby od tego zjawiska. Dlatego też w uzasadnieniu podaje, 
że…w samej uchwale jest zapis mówiący o tym, ze cena zbycia jednego udziału nie 
może przekraczać jego wartości nominalnej. To był warunek gminy, zakupu 
poszczególnych udziałów i w ten sposób poprzez zakup udziałów przejęcia Zarządu 
całą spółką. I to tyle. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  dziękuję. Uchwała nr XXVI/132/2009 Rady Gminy 
Miasteczko Krajeńskie z dnia 30 marca 2009 roku (poprawić proszę) w sprawie 
wyrażenia zgody na zbycie udziałów. Paragraf 1 – wyraża się zgodę na zbycie 
wszystkich udziałów Gminy w spółce pod nazwą Przedsiębiorstwo inwestycyjno – 
wdrożeniowe Noteć spółka z o.o. w Pile. Paragraf 2- cena za zbycie jednego udziału 
nie może przekraczać jego wartości nominalnej. Paragraf 3- wykonanie uchwały 
powierza się Wójt owi Gminy. Paragraf 4 – uchwała wchodzi w życie z dniem 
podjęcia. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Na 15 obecnych 
15 „za”. 
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Ad. 13.   Przewodnicz ąca Rady Gminy:  przechodzimy dalej. uchwała… , w sprawie 
zmiany uchwały dotyczącej przystąpienia Gminy Miasteczko Krajeńskie do 
Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Krajna nad Notecią”. Czy pan Wójt 
króciutko?  

Wójt:  proszę Państwa uzasadnieniem przedstawianego projektu uchwały jest 
nadspodziewane zdarzenie i osobiście uważam, że będę uzasadniał układ Urzędu 
Marszałkowskiego, iż racja jest po naszej stronie. Po prostu nie ma na to już czasu, 
chodzi o to, że Urząd Marszałkowski zakwestionował możliwość pełnienia 
przedstawicieli rady gminy we władzach lokalnej grupy działania w dwóch organach. 
Ja omawiałem te rzeczy, ale chcę przypomnieć: sąd rejestruje stowarzyszenie, 
lokalną grupę działania w oparciu o dwa przepisy: ustawę o stowarzyszeniach i 
ustawę o PROW. Ustawa o stowarzyszeniach nie zabrania takiej konstrukcji i taką 
konstrukcję przyjęliśmy w statucie i sąd zarejestrował ten statut, że jest dwóch 
przedstawicieli gminy w stowarzyszeniu. Toteż każdy przedstawiciel może 
uczestniczyć zgodnie ze statutem we władzach i organach i komisjach 
stowarzyszenia. Urząd Marszałkowski zakwestionował taką możliwość, by osoba 
pełniła funkcję w Zarządzie, akurat ja pełnię funkcje prezesa tego stowarzyszenia, a 
druga osoba pełniła funkcję w Radzie. Sądu akurat instytucja Rady, czyli organu ds. 
wyboru projektów nie interesuje, ale zainteresowała Urząd Marszałkowski. Innymi 
słowy dochodzimy w konkluzji do tego, że szkoda czasu by udowadniać sobie bo już 
przed sądem żeśmy 3 miesiące udowadniali inne kwestie czy w ogóle gmina może 
być w stowarzyszeniu czy też nie; skończyło się to dobrze ale tu uważamy żeby nie 
hamować procedur kwalifikacyjnych wniosków o finansowanie strategii, lokalnej 
strategii rozwoju pani Izabela Saturska skierowała pismo z prośbą o zwolnienie jej z 
funkcji przedstawiciela w Radzie stowarzyszenia, sama złożyła deklarację prywatną 
do udziału w stowarzyszeniu, pozostaje na funkcji w Radzie stowarzyszenia. My 
praktycznie pozostalibyśmy bez mandatu drugiego. Ta sprawa przestała grać w tej 
chwili rolę, jeśli zaistnieje konieczność po konsultacjach ewentualnie o wybór 
drugiego przedstawiciela. To tyle, wnoszę o uchwalenie tego projektu uchwały. To 
usprawni dalsze procedowanie o środki dla LGD. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  dziękuję bardzo. Uchwała nr XXVI/133/2009 Rady 
Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia 30 marca 2009 roku w sprawie zmiany uchwały 
XIII/62/2007 z dnia 21 listopada 2007 roku w sprawie przystąpienia Gminy 
Miasteczko Krajeńskie do stowarzyszenia LGD Krajna nad Notecią. Paragraf 1 – w 
paragrafie 2 uchwały nr XIII/62/2007 Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia 21 
listopada 2007 roku w sprawie przystąpienia Gminy Miasteczko Krajeńskie do 
stowarzyszenia LGD Krajna nad Notecią, wykreśla się zapis o Izebelę Saturską. 
Paragraf 2 – wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy. Paragraf 3- uchwała 
wchodzi w życie z dniem podjęcia. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem 
przedstawionego projektu? Na 15 obecnych 15 „za”. 
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Ad. 14.   Przewodnicz ąca Rady Gminy: przechodzimy do ostatniej już naszej 
uchwały w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Brzostowo na lata 
2009- 2015. Pan Wójt nic nie mówił o tym, ale nie wiem czy jeszcze coś zechce 
dodać przy tej uchwale o odnowie wsi Brzostowo? 

Wójt: nie podałem uzasadnienia, generalnie rzecz biorąc Wysoka Rado od dwóch lat 
informujemy o takim działaniu i możliwościach skorzystania ze środków unijnych w 
ramach PROW na poprawę warunków pracy i życia mieszkańców wsi. Jest to 
pierwszy plan który zaprojektowaliśmy i przedstawiamy Wysokiej Radzie. By móc 
korzystać z dalszych środków zapowiadam przygotowanie kolejnych planów bo 
nawet gdyby małe projekty inwestycyjne miały być realizowane w poszczególnych 
wsiach, opłacalna rzeczą jest sięganie po środki zewnętrzne a tym bardziej te które 
jak gdyby należą nam się w obrębie lokalnej strategii rozwoju LEADER. Jeśli chodzi 
o zapisy planu odnowy Brzostowa, one zostały zamieszczone na stronie internetowej 
jeśli chodzi o szczegóły. Ja natomiast chcę poinformować, że została skierowana do 
mnie uchwała zebrania wiejskiego w Brzostowie przez panią sołtys, z zebrania które 
odbyło się 26 marca, podpisana przez 4 członków rady sołeckiej i panią sołtys. 
Zebranie wiejskie przyjmuje plan odnowy miejscowości na lata 2009- 2015 i plan ten 
stanowi załącznik do uchwały zebrania. W istocie…, mimo to że dokumenty, 
przepraszam; bardzo szeroki bo takie są wytyczne jeśli chodzi o opracowywanie tego 
dokumentu, chcę poinformować, że zawiera on poza podstawowym przedmiotem o 
jaki mamy występować działania inne i zgodnie z tym planem zostały nakreślone 3 
cele. Pierwszy to jest zagospodarowanie przestrzeni publicznej, w tym realizacja 
projektów: rozbudowa remizy OSP, rozbudowa świetlicy wiejskiej, rozbudowa 
parkingu przy świetlicy wiejskiej, budowa ścieżki rowerowej wraz z oświetleniem na 
trasie Brzostowo- Miasteczko Kraj. Taka uwaga: w Miasteczku mówią budowa 
ścieżki pieszo- rowerowej Miasteczko Kraj.- Brzostowo, a w Brzostowie odwrotnie. 
Ale to będzie obustronna, dwukierunkowa. Cel drugi to jest zapewnienie warunków 
rozwoju życia sportowego, kulturalnego i edukacji, modernizacja boiska sportowego, 
rozbudowa i oznakowanie szlaków rowerowych, powstanie pola namiotowego, 
budowa placu zabaw. Cel trzeci – poprawa stanu infrastruktury, to w tym celu 
zawierają się: budowa kanalizacji sanitarnej i oczyszczalni ścieków, modernizacja 
drogi Brzostowo- Marianowo, rewaloryzacja zabytkowego parku (chodzi tu o park w 
starym Brzostowie), uzupełnienie oświetlenia ulicznego w sołectwie, budowa kortu 
tenisowego, chodzi o obiekt w ZSGŻ, renowacja muzeum Michała Drzymały, także 
urządzone w ZSGŻ, utworzenie ośrodka rekreacji konnej także Zespołu. Zespół nie 
mógł by korzystać ze środków zewnętrznych gdyby takie działanie nie zostały 
zapisane w planie odnowy miejscowości. Gdyby było zainteresowanie zapisami jak 
technicznie będzie plan realizowany prosiłbym, to jest materiał obszerny, nie 
drukowaliśmy go, żeby korzystać ze strony BIP-u Urzędu Gminy Miasteczko 
Krajeńskie. Tyle tytułem uzasadnienia. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  dziękuję bardzo. Jeżeli błędnie myślę to proszę mnie 
sprostować. Ta uchwała m.in. zadecydowała o tym, że sesja była przesunięta, tak? 
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Wójt:  tak. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  przedstawiam projekt uchwały XXVI/134/2009 Rady 
Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia 30 marca 2009 roku w sprawie zatwierdzenia 
planu odnowy miejscowości Brzostowo na lata 2009-2015. Paragraf 1- zatwierdza się 
plan odnowy miejscowości Brzostowo na lata 2009- 2015 przyjęty przez zebranie 
wiejskie w Brzostowie w dniu 19 marca 2009 roku w brzmieniu załącznika do 
niniejszej uchwały. Paragraf 2 – wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy. 
Paragraf 3 –uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Kto z pań i panów radnych 
jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały? Czyli na 15 obecnych, 14 „za”, 
1 wstrzymujący. 

Ad. 15.  Przewodnicz ąca Rady Gminy:  przechodzimy do punktu kolejnego a 
mianowicie do sprawozdania komisji budżetu, finansów i inicjatyw gospodarczych z 
działalności za rok 2008. Na poprzedniej sesji wszystkie komisje zdały sprawozdanie, 
bardzo proszę o zdanie sprawozdania z działalności tej komisji. 

Mateusz Drzymała:  przedstawiam sprawozdanie z wykonania planu prac komisji 
budżetu, finansów i inicjatyw gospodarczych za rok 2008. Komisja budżetu, finansów 
i inicjatyw gospodarczych na rok 2008 zaplanowała poza punktami, które są stałe dla 
komisji takie zadania jak: analiza dochodów i wydatków związanych z promocją 
Gminy, kontrola przedsięwzięć inwestycyjnych. Komisja odbyła 9 posiedzeń w trakcie 
których wypracowała 13 wniosków, analiza funduszy pozyskiwanych z zewnątrz oraz 
kontrolą przedsięwzięć inwestycyjnych zostały zrealizowane na bieżąco w trakcie 
komisji, które odbywały się przed każdą sesją, punkt analiza dochodów i wydatków 
związanych z promocją Gminy nie został zrealizowany. Dziękuję.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy: dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania?  

Ad. 16.  Przewodnicz ąca Rady Gminy: przechodzimy do kolejnego sprawozdania a 
więc sprawozdania z realizacji gminnego programu przeciwdziałania alkoholizmowi i 
narkomanii, a więc ten punkt który był wprowadzony, bardzo proszę. 

Stachowska:   zgodnie z programem na rok 2008, …….. do usług psychoterapeuty, 
łączna liczba przyjęć przez psychoterapeutę w roku 2008 wynosi 497 osób. Liczba 
osób uzależnionych od alkoholu korzystających z tych usług – 85, większość kobiet. 
Liczba współuzależnionych – 43. …. Z problemem alkoholowym są to, podaję liczbę 
osób, które się zgłosiły a więc które są na terenie naszej 
gminy……………………………… na letni obóz socjoterapeutyczny wyjechało 15 
dzieci, ze środków … pokryto właśnie koszty wyżywienia… tradycyjnie już nasza 
gmina uczestniczyła w ogólnopolskiej kampanii…… ponadto program 
profilaktyczny…………………………………… gminna komisja ds. rozwiązywania 
problemów alkoholowych odbyła 11 posiedzeń, na rozmowy edukacyjno – 
motywacyjne……………………. Po rozmowach 4 osoby podjęły leczenie z których 
dwie kontynuuje leczenie dobrowolnie a dwie przymusowo po sprawie sądowej. Dwie 
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nie wyraziły zgody na leczenie. Do Sądu Rejonowego w Chodzieży komisja 
skierowała pięć wniosków o wszczęcie postępowania w sprawie uzależnienia od 
alkoholu. Wydała 6 opinii dotyczących koncesji na sprzedaż alkoholu, wszystkie 
pozytywne. Z uwagi na zgłaszane badania w czasie kontrolowania punktów 
sprzedaży alkoholu nieprawidłowości. Komisja łącznie z komisją oświaty, kultury i 
zdrowia Rady Gminy przeprowadziła kontrole właścicieli punktów sprzedaży 
alkoholu. W okresie od września do grudnia 2008 powołano zespół ds. 
przeciwdziałania narkomanii. W każdy poniedziałek pełnił dyżury w punkcie 
konsultacyjnym. W roku 2008 wyremontowano …. 

Ad. 17.   Przewodnicz ąca Rady Gminy: dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania do 
przewodniczącej komisji? Nie widzę. Dziękuje bardzo. Pozostała nam jeszcze jedna 
informacja a mianowicie kierownika GOPS w Miasteczku Krajeńskim dotycząca 
dożywiania dzieci w szkole w latach 2007-2008. Nie widzę pani kierownik. Jest panią 
kierownik, przepraszam. Mogłaby pani króciutko? 

Betańska:  …  w szkole podstawowej na rynku i w Grabionnej w szkole podstawowej 
dzieci otrzymują… w ramach ferii zimowych….gorącego posiłku – obiad zakupywany 
jest w technikum w Brzostowie tj. 49 zup. Dowożony jest pod szkoły i dzieci 
otrzymują te posiłki…, są opłacane 6 rodzinom za pobyt, za wyżywienie dzieci w 
przedszkolu. Ponadto ośrodek opłaca wyżywienie w Ośrodku Szkolno – 
Wychowawczym, w szkole specjalnej w Pile dwójce dzieci  w szkol, technikum w 
Biłgoraju ( jedno dziecko) otrzymuje refundację wyżywienia. Ponadto ośrodek 
wypłacił 20 rodzinom w ramach tego narodowego programu „Pomoc państwa w 
zakresie dożywiania” 20 rodzinom zasiłki celowe i to jest pomoc udzielona podobnie 
jak tutaj w dożywianiu dzieci, czyli posiłek 3 zł liczymy na ilość dni w miesiącu, ilość 
osób w rodzinie i wychodzi nam pewna kwota także, nieraz jest tak, że bierzemy te 
osoby którzy np. nie są objęci formą dożywiania w szkole a dostają dzieci np. które 
są w domu, ewentualnie jeszcze liczymy osoby dorosłe czyli rodziny wielodzietne. 
Dwa zasiłki z tytułu dożywiania były wypłacane w formie, ludzie otrzymywali w 
naturze. Znaczy się była przyznana kwota i osoba mogła w ramach wysokości tego 
zasiłku wybrać sobie tylko żywność z chlebem. Były wystawiane rachunki i myśmy 
wypłacali….3 zł,…. Było 94 dzieci, liczba wydanych posiłków 11.684, a koszt 
pozostałych posiłków wynosi 2.171 zł.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy: to wszystko tak? dziękuję bardzo. Czy są jakieś 
pytania? Nie widzę, dziękuję.  

Ad. 18.   Przewodnicz ąca Rady Gminy: przechodzimy dalej. odpowiedzi na 
interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. Bardzo proszę panie Wójcie, 
wnioski razem z tymi są. 

Wójt:  z ubiegłej sesji nie ma natomiast, co do wniosków zgłoszonych na komisji. 
Jeśli chodzi o wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie zmian w statucie, a dotyczyłby 
postępowania w sprawie skarg. Przewiduję, że stosowne projekty uchwał 
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przedstawimy Wysokiej Radzie w maju chociaż, byłaby możliwość technicznie 
przygotować to na sesję już w kwietniu. Natomiast zgodnie z zasadą, iż tematem 
sesji absolutoryjnej jest absolutorium, dlatego też pozostaje nam sesja w maju. 
Wnioski Komisji Rolnictwa, Infrastruktury i Ochrony Środowiska w sprawie wyciętych 
dębów przy drodze Okaliniec, chcę poinformować, że wniosek do mnie wpłynął w 
piątek, planowałem dzisiaj ewentualne wyjaśnienie sprawy, jako sprawy pilnej. 
Niestety nie udało się, gdyż nie mam specjalistów, którzy by się tą sprawą zajmowali. 
Ani pani Baron ani Kamer, musieliśmy po prostu na miejscu zrobić wizję lokalną, 
ustalić granice. Też nie ma jutro, bo jest na urlopie, też zaległe urlopy. Także sprawę 
będę w sprawie wyjaśnić dopiero pod koniec tygodnia, może początek przyszłego 
tygodnia. Jakkolwiek będę sprawę badał z tym, że nie mam odniesienia co do 
położenia tych przedmiotowych dębów. Nawiasem mówiąc mam podejrzenie o 
nieprawidłowości wycinki w miejscowości  Grabówno, przy lesie gdzie się do Piły 
jedzie. Prawdopodobnie też możliwym jest, że lasy poszły dalej aniżeli są ich granice. 
Także sprawa jest pilna, cokolwiek się da zrobić na tym etapie działania. Być może 
jeszcze dzisiaj uda się ustalić punkty graniczne i będzie sprawa jasna. Regularne 
odczytywanie wodomierzy. Proszę Państwa tak naprawdę to nie ma dużych zakłóceń 
jeśli chodzi o odczyty, faktem jest, że jeśli weźmiemy początek odczytów i koniec w 
niektórych miejscowościach może się to przenosić w dłuższe okresy. Jak w ubiegłym 
roku nie mieliśmy żadnych problemów, w nowym systemie prowadzenia odczytów i 
naliczania należności, tak w tym roku mamy trochę kłopotów. System pozostawiamy 
niemniej jednak nie chciałbym uprzedzać pewnych informacji natomiast nadal 
musimy dokonywać doboru pracowników na tą osobę, która dokonuje odczytu. Na tą 
chwilę, bo system ten polegał na tym, że ostatni odczyt, przepraszam pani skarbnik 
jak to było?  

Skarbnik:  w starym roku ostatni odczyt … przechodzi na początek stycznia 

Wójt:  ja wiem, że w listopadzie były odczyty, ale naliczenia były na do końca roku 

Skarbnik:  do końca roku na początku 

Wójt:  no to się zgadza część mogła mieć, a część nie, to się zgadza. Także odczyty 
w tej chwili trwają i mam nadzieję, że praktycznie cała gmina została odczytana. 

Skarbnik:  Okaliniec nie jest odczytany o ile ja wiem, Grabówno. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  ludzie mają za duże kwoty od razu do płacenia po 
tylu miesiącach, tego dotyczy. 

Wójt:  proszę Państwa, na osobę która miała dokonywać odczytów, posunęliśmy się 
nawet tak daleko, że ogłosiliśmy nabór i proszę sobie wyobrazić, że jest jak jest bo 
nie mamy w tej chwili osoby, która by te odczyty w miarę solidnie, uczciwie, w 
terminach, w terminach ogłoszonych dokonywała. 

…: a może jako pracę zleconą? 
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Przewodnicz ąca Rady Gminy: ale panie Wójcie, w ogóle nie było chętnych? 

Wójt:  to jest forma pracy zleconej, była, też nie zaskutkowała, nie ma chętnych. 

…: a może sołtysi 

Wójt:  pierwszy raz ta propozycję słyszę. 

…: ale za pieniądze jakieś… 

Wójt:  proszę Państwa, tak ingerując że tak powiem w sprawę realizacji tego zadania, 
tego obowiązku. Jesienią udało się to unormować, tak samo unormuje to w tej chwili. 
Po prostu przynajmniej przez miesiąc za późno interweniowałem w sprawie. Od 1 
lutego… ale przepraszam nie rozważajmy teraz sprawy … 

Skarbnik:  takie założenia były że od 1 lutego, termin się przesunął o miesiąc.  

Wójt:  problem ten rozwiąże, tak? w sprawie paliwa już wyraziłem swoje zdanie, mam 
nadzieję, że Wysoka Rada się odniesie, radni się odniosą do tego co ja 
powiedziałem. Wyrównać drogę gruntową przy świetlicy Okaliniec – Wysoka Mała, 
po prostu jest błoto, ja rozumiem ten wniosek że jak najszybciej to zrobić, ale robimy 
tam gdzie jest to możliwe. Przy tym ileś tam się da zrobić, ale pada na okrągło i 
wygląda to tak jak wygląda. Nie dotarliśmy jeszcze do niektórych dróg również 
ważnych, bo zawsze powtarzamy, są roboty na tych samych drogach. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy: ale jeszcze wytrzymajcie Państwo chwilę. 

Wójt:  nie zdążyłem wyjaśnić państwa Osowskich naprawę rowu, nie znam sprawy i 
wczoraj ją dostałem. 

Świadek:  ta kałuża obok domu, z ulicy woda leci. Oni się zgodzili na to, ale ten rów 
musi być pogłębiony, wyczyszczony żeby nie stała woda w domu tylko żeby leciała 
na boisko. To jest moja siostra, naprzeciwko baru. 

Wójt:  naprawdę nie znam sprawy, nie mogę się odnieść. Odniosę się przy następnej 
sesji, przy okazji następnej sesji. Wyjaśnić czy dla PKS obowiązuje przystanek koło 
BS w Miasteczku Krajeńskim. Cóż mogę w sprawie powiedzieć, zdarzył się raz 
przypadek, że osoba na wezwanie do kierowcy, że chce wysiąść nie zatrzymał się na 
tym przystanku. Dzisiaj ponownie było kierowane pytanie, po zgłoszeniu tego 
incydentu do mnie, interweniowaliśmy. Więc na muchę z siekierą poszliśmy, 
zatrzymuje się PKS i zdarzył się ktoś kto po prostu nie zareagował, być może jeszcze 
był wulgarny. Został ten człowiek rozliczony przez dyrekcję PKS, czy go zwolniono 
czy, nie wiem, w każdym bądź razie po to został ten przystanek i te uzgodnienia były 
czynione od lokalizacji. Może się zdarzyć proszę Państwa, że jeżeli cała lewa strona 
jest zastawiona samochodami klientów ABC, że kierowca nie ma się gdzie 
zatrzymać. Tzn. stoją z drugiej strony ale jak się zatrzyma kierowca to tam nie ma 
zatoki to po prostu blokuje drogę ale i tak się zatrzyma i tak bo przecież nie stoi 
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policjant 15 m dalej, żeby wlepić kierowcy mandat. Wolno się zatrzymywać od strony 
ABC, nie ma przeszkód, autobus też nie ma zakazu zatrzymywania się bo ma znak 
przystankowy, więc bez względu na to jakie znaki były wcześniej pozwala na 
zatrzymanie. Jeden incydent był, to jest mi znany incydent, nie wiem może zdarzało 
się to częściej ,ale na muchę z siekiera poszliśmy. Ja myślałem, że to jest 
permanentne a się okazuje, że nie. Komisja budżetu podnosi problem również 
odczytów wodomierzy. Tak jak powiedziałem, zdyscyplinuje chociażby z dwóch 
powodów. Po pierwsze żeby płynność płatności była, po drugie płynność dochodów 
gminy bo to jest też ważne. Wszystko zależy od ludzi, nie zawsze się trafi na 
odpowiedniego człowieka. Komisja oświaty wnioskuje o usunięcie drzew 
zagrażających bezpieczeństwu na placu zabaw w Miasteczku Krajeńskim oraz 
naprawę uszkodzonego ogrodzenia. Jesteśmy po lustracji, będziemy przygotowywać 
w następnym tygodniu zlecenie o ogłowienie topoli, wierzb, akacji, pozostałe muszą 
pozostać. Tam są również platany, półki prawdopodobnie też zostaną ogłowione. 
Mam nadzieją, ze zdążymy przed okresem wegetacji. Natomiast jeśli chodzi o 
ogrodzenie, proszę Państwa w tym miejscu planowana, nadal podtrzymywana jest w 
koncepcji, jest w założeniach do projektu przepompownia ścieków. Jeżeli będzie 
przepompownia ścieków, teren będzie musiał być grodzony i ten płot jak gdyby 
przestanie istnieć bo integralną częścią przepompowni jest strefa bezpiecze4ństwa, 
strefa dojazdu i po prostu powstanie, prawdopodobnie w przyszłym roku już coś 
nowego. Nie wiem czy w tej sytuacji to stare opłotowanie tam ruszać. Nie wiem czy 
to tykać bo jak coś tam ruszymy to się osunie wszystko, a jeżeli będzie już jasność w 
dokumentacji technicznej jak będzie wyglądała przepompownia to będziemy 
wiedzieli, do nas będzie należało jako odrębne działanie uzupełnienie ogrodzenia bo 
tak czy inaczej tą ścianę należałoby zamknąć. 

Huszek: proszę w ramach wyjaśnienia w jakim miejscu miałaby się znajdować ta 
przepompownia dokładnie? 

Wójt: ja nie zaprojektowałem tego, na placu zabaw czyli w obrębie strefy… 

Huszek: czyli placu zabaw nie będzie? 

Wójt:  tego placu zabaw nie będzie, ale ja już o tym mówię od 2 lat kiedy koncepcja 
została zaprojektowana 

Rozental: nie wiadomo czy przepompownia zajmie cały plac zabaw 

Wójt:  nie wiemy… 

Rozental: oczekiwania mieszkańców Miasteczka są takie przede wszystkim, żeby 
tam przynajmniej w części ten plac zabaw zostawić. 

Wójt:  ale ja tego nie neguje w tej chwili, ja nie projektuję, nie wiem jaki obszar 
zostanie zajęty. Przyznacie Państwo, że jest to najniższy punkt w Miasteczku 
Krajeńskim, czyli jeśli zakłada się dla większości grawitacyjne kolektory w Miasteczku 
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Krajeńskim no to się dla nich szuka najniższego punktu i przy tym proszę zauważyć, 
jest to grunt gminy, jest to grunt w dość dalekiej strefie niezabudowany, więc nie 
wiem dlaczego jak gdyby wracamy do tego tematu. Jeżeli zajdzie sytuacja i 
możliwość tak jak planujemy na 2011 żeby wnioskować w ramach programu Orlik to 
na pewno nie możemy tego lokalizować tam, bo zagrożenie w promilach liczone, ale 
zawsze istnieje poważnej awarii. Jesteśmy w Miasteczku Krajeńskim, terenie 
górzystym, dlaczego mielibyśmy inwestować narażając po prostu na likwidację tego 
co, czy samo zniszczenie tego co się sfinansuje. Ja po prostu uważam, że to jest 
jakieś racjonalne wyjście. Możemy podejmować sprawę, możemy zgłaszać do 
procedur w postępowaniu środowiskowym, o skutkach nie mówię. Nie to nie jest…., 
tam nie ma Natury, 100 metrów od tego miejsca jest Natura, ja mówię o innych 
skutkach. Nie ukrywam, że trochę jestem zaskoczony tą uwagą. Projekt budowy 
oczyszczalni ścieków dla miejscowości Miasteczko Krajeńskie z drugiej strony boiska 
– do dzisiaj Miasteczko nie ma ani oczyszczalni ani kanalizacji. Czy zostanie 
wykonana termomodernizacja gabinetu lekarza rodzinnego i czy ona obejmie 
wymianę okien. Termomodernizacja to są wszystkie roboty budowlane, które mają 
związek z poprawieniem parametrów izolacyjności obiektu. Termomodernizacja 
obejmie od podłogi po dach, wszystko łącznie z oknami. Pierwszy etap został 
zakończony, zostały zainstalowane kotły gazowe, została wymieniona sieć, grzejniki. 
Przygotowujemy się do drugiego etapu, praktycznie budynek przynajmniej z 
zewnątrz będzie wyglądał jak nowy, łącznie z podłogami na parterze. Niestety 
sytuacja jest tam tragiczna, myśmy tego wcześniej nie przewidywali, że podłogi 
trzeba będzie wymieniać. Niestety trzeba je wymienić bo inaczej obiekt po prostu tak 
wskazują badania energetyczne – by osiągnąć efekt ekonomiczny po prostu to 
trzeba zrobić. Także okna, drzwi to są standardowe czynności jeśli chodzi o 
procedurę termomodernizacyjną. To są wszystkie pytania do mnie zgłoszone. 
Dziękuję.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy: dziękuję bardzo. W takim razie proszę Państwa 
przechodzimy jeszcze do co prawda przekazania swego stanowiska do komisji 
budżetowej ale pan przewodniczący akurat wyszedł, w sprawie pisma, które zostało 
skierowane do Pana Wójta i policji. Pozwolę sobie przeczytać bo nie jest długie: 
niniejszym informuję, że komendant główny wprowadził możliwość zakupu pojazdów 
służbowych w ramach tzw. sponsoringu. Nawiązując do powyższego zwracam się z 
prośbą o rozpatrzenie możliwości wspólnego z policją sfinansowania zakupu jednego 
oznakowanego pojazdu samochodowego na potrzeby posterunku policji w 
Białośliwiu. Jednocześnie informuję, że zgodnie z otrzymanymi wytycznymi na jeden 
oznakowany samochód osobowy udział pozyskanych środków w przypadku 
wspólnego zakupu przez dwie gminy oraz KWP powinien być nie mniejszy niż 12.000 
zł. W związku z powyższym, mam nadzieję, że w celu zwiększenia bezpieczeństwa 
mieszkańców wyżej wymienionych gmin, wzorem lat ubiegłych uda nam się wspólnie 
rozwiązać nurtujący nas problem znacznego niedoboru środków transportowych. Z 
uwagi na obowiązek udzielenia przeze mnie jednostce nadrzędnej odpowiedzi w 
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terminie do 11 marca, uprzejmie proszę o pilną w wyżej wymienionym temacie 
informację. Myśmy to na komisjach mówili, że termin minął, niemniej jednak była 
informacja, że trzeba stanowisko podjąć. Proszę Państwo tam we wnioskach macie 
też wnioski dotyczące właśnie tej informacji. Brak tylko wniosku komisji budżetowej. 
Tak może dla ogółu, znowu bardzo proszę przewodniczący poszczególnych komisji o 
wyrażenie swoich opinii co zawarte zostało we wniosku. Bardzo proszę komisje 
rewizyjną, jakie stanowisko w tym temacie przyjęła komisja.  

Ozimek:  Komisja Rewizyjna wspólnie z Komisją Rolnictwa podjęła stanowisko, że 
wnioski o jakiekolwiek dotacje składa się w miesiącu wrześniu, budżet jest w tej 
chwili sporządzony na rok 2009 i nie widzimy możliwości. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  czyli te dwie komisje nie widzą możliwości. Czy nie 
ma przewodniczącego, wiceprzewodniczącego komisji budżetu? W takim razie skoro 
komisja nie może dojść do ładu, bardzo proszę Komisję Oświaty, Zdrowia. 

Grembowska:  Komisja Oświaty, Kultury i Zdrowia na posiedzeniu 24 marca w 
odniesieniu do pisma Komendanta Powiatowego Policji w Pile w związku z sytuacją 
finansową…. Komisja nie widzi możliwości przeznaczenia wymienionej kwoty na 
sponsoring.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  dziękuję bardzo. Czyli 3 komisje na jedną, jedna nie 
sprecyzowane. Są przeciwne Panie Wójcie przesunięcia jakichś tam zmian 
budżetowych, aby spełnić to, ale konkretnie zadanie dotyczące samochodu 
natomiast teraz jeszcze to nie było badane przez komisje bo to dopiero teraz o 
paliwie Pan przedstawił nam. Myśmy nie mieli tego w materiałach. 

Skarbnik:  na komisjach nie, na sesji. Bo dopiero teraz to wpłynęło. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  o samochód mamy, o wrócił pan przewodniczący. 
Mamy pytanie, bo tu żeśmy wyrażali stanowiska komisji odnośnie samochodu dla 
policji, w materiałach było. Wszystkie komisje się wyraziły, bardzo proszę, jakie… 

Mateusz Drzymała:  nasza komisja postanowiła obrady nad tą kwestią przełożyć na 
najbliższe komisje przed następna sesją.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  czyli wszystko w temacie wiadome, w takim razie 
proszę państwa chciałabym żebyśmy się opowiedzieli na temat dofinansowania 
paliwa. Czy Pan Wójt może powiedzieć jaka to kwota? Ewentualnie o ile proszą. 

Skarbnik:  tam nie była określona kwota. 

Wójt:  proszę państwa jest to, Wysoka Rado sprawa jest świeża, pismo wpłynęło 
bodajże w czwartek albo piątek, już nie pamiętam. Przygotowaliśmy się również do 
dzisiejszej sesji, także myśmy nawet nie przystąpili do analizy naszych możliwości. 
Jeśli w sprawie samochodu odpowiedź została udzielona komendantowi policji, prosił 
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o termin 11 marca, a więc odpowiedź została udzielona, że nie wnioskuje w sprawie, 
do Rady w sprawie podjęcia uchwały, sponsoring jest to źle nazwane bo byłby to 
dodatek potencjalnie. Natomiast tu proszę Państwa też proszę o opinię. Ja nie 
rozmawiałem z komendantem jakie to kwoty by im pomogły. Możemy sobie co 
najwyżej zrobić kalkulację, taką naszą zewnętrzną, o ile by nam zależało na tym o ile 
częściej powinni tutaj bywać, przeanalizować ile tego paliwa by tutaj zużyli 
przeliczając na kilometrówkę. Wówczas jeżeli byłaby wstępna deklaracja, że 
pracować nad tematem to będziemy to analizować i na następnej, niestety w maju 
sesji a na komisjach wcześniej byśmy już poinformowali co możemy ewentualnie z 
rezerwy, bo innej możliwości nie ma, ale jako Wójt nie jestem zainteresowany 
odrzuceniem wsparcia w tym temacie. Co do samochodu, nie mam wątpliwości 
natomiast co do, by policjanci u nas bywali. To nie jest kupowanie policjanta, jego 
czasu pracy tu, jest to po prostu stworzenie warunków. Wiem, że oni już nie mają 
możliwości finansowych, po prostu obcięto im. Dziękuję.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  dziękuje, chcę żebyście zrozumieli. Rada, 
przynajmniej te komisje, które takie stanowisko wypracowały, my też nie jesteśmy 
przeciwni, żeby pomóc policji jeśli chodzi nawet o ten samochód, niemniej jednak te 
komisje, które problemem się zajęły nie widziały możliwości finansowych z uwagi na 
nasze inwestycje teraz co naglą nas. 

Wójt:  tym bardziej, że to jest kwota znaczna. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  oczywiście, no nie wiem jak do tego podejść. Już 
poprzednie lata, chyba w poprzedniej kadencji myśmy też na paliwo policji 
przeznaczali jakieś kwoty niemniej jednak jeżeli tak to byłoby dobrze żebyśmy się 
opowiedzieli mniej więcej do jakiej kwoty by Pani Skarbnik mogła ewentualnie szukać 
gdzieś tam bądź ile z tej rezerwy. Jakie kwoty… 

Skarbnik:  to w formie na pewno dotacji. 

Boniowska : to musicie mieć w budżecie zaplanowane. 

Wójt:  myśmy tego nie rozpracowali, ja teraz kalkuluje po prostu licząc na 
kilometrówkę. Jeden przyjazd dziennie gdybyśmy tylko koszty paliwa pokryli, ja 
mówię o kalkulacji no to wychodziło by 10 – 15 zł za jeden przyjazd. Codziennie, razy 
miesiąc to mamy 300-450 zł miesięcznie. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  to wychodzi 10.000 rocznie. 

Wójt:  to już by było bardzo dużo, ale taki rachunek robimy, przepraszam za taki 
sposób, ale taka to by była wartość. Cztery może pięć.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  bardzo proszę o zabieranie głosów panie radne i 

panów radnych w tym temacie. Zanim podejmiemy, żeby po prostu Wójt wiedział na 

czym stoi. 
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Wójt:  przy czym będę jeszcze rozmawiał z Wójtem Białośliwia bo Posterunek Policji 

w Białośliwiu działa na terenie dwóch gmin. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  no, ale Białośliwie powie… 

Wójt:  ale oni mają mniej. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  przecież swego czasu Białośliwie odmawiało 
pieniędzy na remont bo stwierdzili z kolei że to nie jest nasz majątek tylko jest 
majątek Gminy Białośliwie, ten budynek. Czy jesteście Państwo za tym aby 
przewidzieć w budżecie bo tak jak pani mecenas tutaj wyjaśnia musi to być ujęte w 
budżecie żeby Wójt wiedział jakie jest nasze zdanie. bo sami tak tych środków nie 
przesunie bez naszej zgody. Tu jest jedno zdanie pana radnego Klesy żeby w tym 
roku wie pani, czy są jakieś inne zdania? Bardzo proszę. 

Huszek:  jak najbardziej tylko chodzi o to że nie można tej decyzji tak ad hoc 
podejmować bo to nie ma właściwie większego sensu żeby podejmować takie 
decyzje na tej sesji. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  ale my nie podejmujemy co do kwoty tylko do 
ustosunkowania się, czyli tak rozumiem że są dwa wnioski a więc jestem 
zobligowana poddać pod głosowanie bo jest jeden tak a drugi przeciw. Głosujemy 
tak jak wnioski wpływały. Pierwszy wniosek pana radnego Klesy. Kto jest przeciwny 
abyśmy z budżetu wysupłali jeszcze coś na paliwo dla policji, kto jest przeciw bardzo 
proszę ręka do góry. Pierwszy wniosek pana Klesy, że w tym roku nie. Ale skoro 
stanowisko Rady to ja rozumiem, że muszą być przegłosowane wnioski radnych. 
Czyli kto jest przeciw, nie ma, kto się wstrzymał? No mówimy o wniosku pana Klesy, 
no to kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? To nie to nie dojdziemy…no i pytanie było 
kto jest za wnioskiem pana Klesy? Kto jest przeciw? Kto jest za wnioskiem pana 
Huszka?  

…: …głosowanie, przed chwilą podjęliśmy uchwałę o zbyciu udziałów czyli jakieś 
pieniądze zapasowe w tej chwili mamy…. 

Skarbnik:  ale to są dochody majątkowe i powinny być na zwiększenie majątku. 
Chociażby na termomodernizację. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  kto jest za wnioskiem Pana Huszka 
równoznacznym z podejściem pana Wójta? Kto jest przeciw, kto się wstrzymał? Czyli 
wniosek przechodzi, czyli stanowisko Rady Gminy jest takie, że… 

Wójt:  dziękuję za wskazówkę bo ja to głosowanie traktuję jako wskazówkę. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  no nie inaczej, bo jak dwa różne wnioski są. 

Wójt:  za i przeciw też traktuję jako swego rodzaju sygnał, że nie mamy pieniędzy. 
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Przewodnicz ąca Rady Gminy:  że nie mamy po prostu pieniędzy 

Wójt:  ja to wiem, ale cokolwiek wysupłamy i podamy to zawsze ma duże … 

Huszek:  trzeba powiedzieć, że nie mamy pieniędzy żeby notorycznie naprawiać 
uszkodzenia jakieś drobne wandali. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  i tak będziemy naprawiać. W takim razie nie widzę 
więcej w tym temacie… tylko, że to nie jest nasze zadanie w sumie bo zdarza się to 
notorycznie , co roku mamy, jakoś my nie możemy znaleźć tych wandali. 

Mecenas :  jest zapisane że samorządy mogą dofinansowywać policję, tak jest 
napisane w ustawie o policji. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  no my to wszystko rozumiemy tylko, że nie ma 
środków i tak mamy jak mamy i musimy sobie radzić. Proszę Państwa przechodzimy 
do spraw różnych i wolnych wniosków. Ja tutaj… oddam głos, chciałam tylko w tym 
momencie przypomnieć, że należy powoli składać oświadczenia majątkowe w dwóch 
egzemplarzach. Mogą być kserowane, ale podpisy wszędzie muszą być oryginalne. 
Poza tym dołączyć ksero PIT-u. W każdą środę przyjmuję bo zgodnie z przepisami 
,przynajmniej tak doczytałam, przewodniczący przyjmuje oświadczenia. Od 8 do 10 
jestem w każdą środę i proszę Państwa korzystając jeszcze z tego, że jestem przy 
głosie chciałam Państwu złożyć w imieniu własnym i całej Rady serdeczne życzenia 
świąteczne bo już się nie spotkamy, smacznego jajka, dobrej pogody i oby te nasze 
zamiary dotyczące głównego zadania jakim jest ta męcząca nas od lat kanalizacja. 
Powoli ruszyły, ja wiem że Pan Wójt tego nie lubi, ale ja cały czas to podtrzymuję i 
czekam niecierpliwie na to kiedy będzie ta przysłowiowa łopata wkopana w tym 
kierunku. 

Wójt:  ale ja tego nie obiecałem. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  nie, nie ale ja cały czas to podkreślam, bardzo 
proszę kto z pań i panów w ma jakieś. Tutaj obróciłam bardzo proszę. 

Baszczuk  : moment jest wiosny, boisko w Grabionnej, trzeba tam zrobić 
rekultywację po tym co tam zrobili ci którzy użytkowali do tej pory, czyli trzeba 
podorywkę zrobić, zasiać trawę. 

Wójt:  żeby sprawa została zrozumiana, proszę Państwa od roku jesteśmy 
właścicielem nieruchomości około hektar, półtora hektara. Jak na razie nie 
poczyniliśmy żadnych działań poza odszukaniem kamieni granicznych, o które było 
trudno zanim zostało to przekazane w nasze posiadanie. Rolnicy w zeszłym roku po 
części uprawiając oczywiście posiali ozime i też w zasadzie cała wiosna ubiegłego 
roku była wyłączona, jeśli chodzi o  w sumie najciekawszy kawałek bo najbardziej 
równy. Teren jest bardzo nieciekawy i w miarę Panie Sołtysie chyba już wiemy co 
byśmy tam chcieli,  ale to na scenie tylko się zamknęło. Czas będzie by do jesieni 
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wypracować. Bo utrzymanie porządku to jest jedna kwestia i to będziemy robić 
natomiast co do zagospodarowania, ostatecznym okresem by to zrealizować czy 
wiedzieć jak będziemy realizować i rozłożyć to w czasie wymagany będzie plan 
zagospodarowania tego terenu tzn plan taki wewnętrzny, nie taki gminny plan. Macie 
znakomitą okazję – pan Ligenza jest od inwestycji m.in. tych obiektów więc będzie on 
przygotowywał tą koncepcję. My musimy to zagospodarować bo inaczej stracimy ten 
grunt. Taka jest sankcja jeśli chodzi o grunty przekazane z Agencji Nieruchomości 
Rolnej Skarbu Państwa na rzecz gmin dla potrzeb publicznych. Także nie mamy 
wyjścia. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  dziękuję bardzo. Kto jeszcze z pań i panów chciałby 
zabrać w wolnych, bardzo proszę. 

Ilnicki : ja mam pytanie do pana Wójta, co Pan Wójt zamierza zrobić żeby zapobiec 
sytuacjom jaka zdarzyła się na drogach tej zimy, głównie na Wolsku …, były 
wyciągane tam samochody bo nie było przejazdu zupełnie. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  dziękuję bardzo, czy odpowiedź będzie teraz czy na 
przyszłej sesji? 

Wójt:  mam wrażenie Panie Sołtysie że pytanie ma charakter raczej werbalny bo 
wówczas jeśli tak to możemy polemizować co dla Wolska, bo zaczniemy mówić 
konkretnie, co zrobić dla Grabówna, co zrobić dla Brzostowa itd. I w tym co dla 
Wolska. Dla Wolska, przynajmniej w mojej kadencji i kadencji Wysokiej Rady już coś 
zrobiliśmy, ale to jest mało bo jak przez 40 czy 50 lat czyli od czasu wojny nie robiło 
się w Wolsku nic to mamy Wolsko jakie mamy. Nie robiło się absolutnie, 
zwodociągowało się. 

…: nawet nie wolno było na Wolsku się budować. 

Wójt:  ale to nie ja powiedziałem, taki stan zastaliśmy. Mało tego, powiem że jaki kol 
wiek ruch dla społeczności Wolska będziemy inwestycyjny czynić, spotykam się z 
krytyką pozostałych wsi, aluzjami prywatnymi, nawet wycieczkami. Pan Panie 
Sołtysie o tym wie. Nawet prywatne wycieczki, a ja tym ludziom, mieszkańcom 
Wolska nie zazdroszczę ich sytuacji ,ale jak ja mam to zrobić bez pieniędzy. Pani 
Przewodnicząca na ulicę Słoneczną dojechać idzie, na Ogrodową też idzie. Na 
Wolsku po osie się siada, proszę jechać zobaczyć, żeby się wypowiadać trzeba to 
widzieć co tam się działo ,to było bagno w tym roku i proszę o tym nie zapominać. Ja 
dzisiaj mam dylemat, z ludźmi jeździmy, szukamy rozwiązania. Nie wniosłem dzisiaj 
na sesję co jest ze środkami przewidywanymi na drogi. Najpierw na energetykę, 
później na drogi. Jeżeli nie zrobimy drogi, odcinka na skrzyżowaniu w Wolsku to w 
ogóle się nie dojedzie. Ja kryminału się nabawię w ten sposób, ja – Wójt. Bo jeśli nie 
będzie dojazdu, karetka pogotowia nie dojedzie to mnie zamkną, a my mówimy o 
dziurce albo mówimy o drodze polnej bo za chwilę będzie wniosek w sprawie drogi 
na łąkę pani Skarweckiej, koło pani Skarweckiej, czy do Giercia. Czy ta droga jest 
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tam aż tak pilna? Nie, tam trzeba po prostu trochę dyscypliny i to zrobimy. Natomiast 
tu sytuacja jest patowa, myśmy awaryjnie dowozili szlakę koło pana Rochowiaka. Po 
prostu koniec, nie szło przejechać i tam jeździ kurs szkolny. Na Grabionnej 
zaczęliśmy się topić na odcinku 600-700 metrów, masę pieniędzy żeśmy utopili tam i 
materiału. Trochę poprawiliśmy, jeszcze trochę to się zapomni że cokolwiek tam było 
robione. Na zebraniu w Brzostowie podnoszą o sprawę drogi Marianowa. W 
porównaniu do tego co na Wolsku, to w Marianowie jest autostrada i ja to widzę tylko, 
że mieszkańcy czy Grabówna czy w Brzostowie nie chcą, wykonać tam roboty, które 
by miały sens to trzeba duże inwestycje poczynić a na dodatek tam pójdzie kolektor 
ściekowy. Jak mamy to zrobić do przyszłego roku? Przecież to będzie rozjechane. 
Czyli to co żeśmy nawieźli np. zostanie przemieszane do wykopu nie ma bo przecież 
przy każdym robotniku, który będzie robił fizycznie przy kanalizacji my stać nie 
będziemy. Chociaż zamysł jest taki, że będziemy wiedzieli wszystko. Nie ma rady w 
tej chwili na drogi, stoimy przed dylematem, wnioski poszły na Solnówek. Na 
Solnówek w tym roku pogotowie też nie mogło dojechać, były zdarzenia że 
dowożono, donoszono wręcz chorych. Jeszcze raz przypomnę, mamy zaszłości 
sprzed lat. Jeżeli ktoś mi porównuje Gminę Miasteczko do Gminy Białośliwie to jest 
daleko nieuczciwy, a graniczy z głupotą bo nie powstałaby Gmina Miasteczko gdyby 
tu inwestowano przynajmniej na równi jak w obrębie obecnej Gminy Białośliwie. Te 
zaszłości nam wychodzą bokiem więc rozwiązanie jest bardzo proste. Albo się 
trzymamy priorytetu i jakoś to przetrwamy i za lat kilka kiedy bez środków 
zewnętrznych nie powinniśmy z tego co z naszego budżetu wyczytać można, nie 
robić żadnych inwestycji, bez środków zewnętrznych bo nas po prostu na to nie stać, 
więc trwa walka o przygotowanie, zamknięcie całej procedury dokumentacyjnej 
Grabionna, 2 kilometry tylko ale to jest grubo ponad milion 

Baszczuk:  droga za 100.000 zł, Dąbrowski jak odchodził to nawiózł kamienia za 
100.000 zł. 

Wójt:  ale też uratował odcinek. 

Baszczuk:  jak mnie ktoś spotyka to się pyta: słuchaj sołtys jak wygląda ta droga za 
100.000 widziałeś? 

Wójt:  musimy ratować to co mamy, tam musi wejść wał. Na drogę Wolsko do 
Dworzakowa musi wejść wał i uzupełnienie materiału bo inaczej stracimy tą 
nawierzchnię i jak drogi będą przybywały to zawsze będzie ten temat, jeszcze więcej 
pieniędzy trzeba na drogi bo trzeba utrzymać to co mamy. To co zbudujemy. Ja 
myślę, że będziemy się spotykać, bo pewne działania muszą być podjęte. O tym 
odcinku o którym Pan mówi, ten odcinek to dwa tygodnie był autentycznie 
nieprzejezdny. A tam też mieszka ponad 100 osób, więc jeśli porównam do 30 to 
wybór jest bardzo prosty, jeżeli tam można skorygować drogę a tam nie można nic 
zrobić bo jest zupa no to trzeba podjąć decyzję. Myśl moja była taka by zrobić 
jednostronny chociażby pas taki by można się przemieszczać, ale jednostronnie to 
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znaczy że i tak nam rozbiorą, po prostu zostaną rozjechane. To nie jest jeden 
odcinek do Wolska bo do Wolska tak naprawdę w ogóle nie ma dojazdu chyba, że 
przez Białośliwie bo na Wolsko dolne, odcinek drogi powiatowej, później droga 
kolejowa rozjechane dokładnie i boli mnie że na spotkaniach są jeszcze trzy 
miejscowości, które nie mają swojej liczby, nie mają siły politycznego wręcz przebicia 
to trzeba po prostu o nich pamiętać bo oni są słabsi. To jest Arentowo bo jest 
rozproszone, które nie ma szansy na nic, to są Miasteczko Huby i to jest Wolsko. 
Jesteśmy Gminą, proszę tym bardziej kiedy ja wyjaśniam to radnym, żebyśmy 
patrzyli globalnie. Ja wiem, że każdy chce swój interes zaprezentować, każdy chce 
pokazać, że osiągnął to co zapowiadał ,ale wszystkiego nie zrobimy. Także apeluję 
o, przy wyrażaniu tego typu opinii by mieć refleksję, że jesteśmy przedstawicielami 
tej Gminy. Wysoka Rada, sołtysi, ja jako wójt. Ja nie jestem obywatelem Miasteczka 
Krajeńskiego, ja jestem obywatelem tej gminy… Będę miał plan, wystąpię do 
Radnych. Na tą chwilę nie uporałem się z tym zjawiskiem, jestem w szoku po tym co 
się tej wiosny zdarzyło. Dziękuję. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania? 

Świadek:  chciałam jeszcze prosić o chwilę uwagi, mamy przygotowany tutaj 
telewizor i film o ZSGŻ, uważam że jest bardzo ciekawy i prosiłabym o obejrzenie. 
Krzysiu włączył już telewizor? 

 Przewodnicz ąca Rady Gminy:  to zanim przejdziemy do tej oglądalności, że tak się 
wyrażę, ustalę tylko termin sesji. Planowałam wstępnie termin sesji na 29 kwietnia 
niemniej jednak po konsultacji z panią Skarbnik, wcześniej, tak? rozumiem że będzie 
to tylko absolutoryjna….czyli umawiamy się na 22 kwiecień na 11 w Domu Kultury. 
Pani kierownik zapamięta pani? 22 kwiecień godzina 11. Czyli co? Mogę zamknąć 
sesję i obejrzymy sobie to? Dziękuję Państwu za przybycie i zamykam XXVI sesję 
Rady Gminy. 

Zakończenie – godz.14.30. 

Wniosków brak. 

Sekretarz sesji:  

Maria Świadek  

Protokołował:                                                            Przewodniczący Rady 

Lidia Jaster                                                                    Daniela Pawlak 

 

 


